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Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 8 юни

Тролей Т2  
се връща  

в движение

Плажовете на юг - готови 
за лято 2021, чакат туристи

Силвия ШАТЪРОВА

Плажните ивици по Южното 
Черноморие са готови да посрещат ту-
ристи. От 1 юни според концесионни-
те договори те трябва да имат спасите-
ли и медицинско обслужване. Стопани 
и наематели се молят за хубаво време 
и туристи.

Плажните ивици в Слънчев бряг - се-
верна, централна и южна, са готови за 
старта на новия туристически сезон. 

Пясъкът е почистен и обезпаразитен, 
поставени са всички чадъри и шезлон-
ги, съобщи управителят на плажа Кирил 
Спасов. На Северния и на Южния плаж 
чадърите са подменени с нови. Ще се 
следи да се спазват изискванията за 
безопасност с оглед на коронавируса - 
чадърите да са разположени на разстоя-
ние от 4,5 метра един от друг. Осигурени 
са достатъчно служители, които ще из-
вършват дезинфекция на плажните екс-
три след всеки турист.

4-5u

4 Ще спасят ли сезона безплатните 
чадъри и шезлонги 

4 Наематели и концесионери на 
малките ивици няма да намалят цените

След повече 

оТ годиНа:

вземаме лекарства  
по здравна каса  

с електронна рецепта

държавен служител 
разпуска с две хобита
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забраната за 
еднократна 
пластмаса 
още неясна

най-големите театрални трупи на България 
ще участват в Дни на куклите тази година

Христина арсенова – директор на дКТ-Бургас:
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Протестърът Асен Бонджев, който стана известен с летни-
те протести и от площада, влезе в Областна управа, заяви, че 
се чувства полезен в новото си амплоа на заместник облас-
тен управител. Той допълни, че е бил леко скептичен първона-
чално, но е останал приятно изненадан от темповете, с които 
работи държавната администрация в Бургас, и е впечатлен от 
хората в нея. „С екипа на новия областен управител проф. 
Мария Нейкова и колегата Божан Божанов имаме амбиции да 
свършим доста работа“, допълни още той и сподели, че е на-
ясно, че е временно в Областна управа, но има амбиции да 
остави трайна следа там.

„През лятото по време на протестите застъпвах тезите мла-
дите, можещите и знаещите  да се ангажират с политика, то-
гава не визирах себе си. Има много можещи и знаещи, тряб-
ва да им бъде даден шанс“, каза още Бонджев. Той ще отго-
воря за ресор публични финанси, отбрана, сигурност, транс-
порт, информационните технологии, животновъдство и расте-
ниевъдство, околна среда, туризъм, спорта и ще упражнява 
общ контрол върху Дирекция „Финанси и управление на соб-
ствеността.“

Бонджев се представи, че е магистър по право, има три го-
дини стаж като помощник-нотариус, голямата му страст е 
предпримачеството и по-скоро експортно ориентираните 
бизнеси. „Обичам да изграждам и бизнеси, които не са зави-
сими от държавата“, заяви Бонджев. Той владее три езика. 
Десет години е живял в чужбина - Америка, Германия и Унга-
рия. Подготвя докторска дисертация по история, специалност 
„Културно-исторически наследство“.

Той допълни, че също е бил изненадан от поканата да вле-
зе в администрацията.
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Ина ПЕТРОВА

Край на хартиените ре-
цепти за лекарства по 
здравна каса. От 1 юни 
те се предписват и из-
пълняват само с елек-
тронна рецепта, гласят 
новите разпоредби. Това 
означава, че след като 
лекарят ви издаде елек-
тронно предписание, то 
ще бъде изпълнено в ап-
теката, като съобщите са-
мо вашето ЕГН и дата на 

издаването му. 
Бургаските аптеки раз-

полагат с необходимия 
софтуер и изпълняват 
електронни рецепти, пока-
за наша проверка. 

„Те са готови със софту-
ера още от зимата, но по-
ради технически причини 
и заради това, че не всич-
ки лекарски софтуери бя-
ха проверени и тествани, 
по-късно започна по-масо-
вото предписване на елек-
тронни рецепти. Но апте-
ките са напълно готови за 
този модерен и удобен на-
чин на работа“, посочи 
председателят на Регио-
налната фармацевтична 
колегия Любима Бургазли-
ева. 

Обслужването на елек-
тронните рецепти става 
бързо и е доста улеснено. 
Пациентът може да отиде 
в която поиска аптека и тя 

Силвия ШАТЪРОВА

Новия областен упра-
вител проф.  Мария 
Нейкова представи два-
мата си заместници - 
Божан Божанов и Асен 
Бонджев, които бяха 
назначени в края на ми-
налата седмица. Божан 
Божанов идва от среди-

те на БСП, завършил е 
право, адвокат е, дълго-
годишен член на РИК-
Бургас. Ползва се с ува-
жението и на политиче-
ските си опоненти.

По времето на Йоан 
Костадинов бе кмет на 
Ветрен, сега отново е 
адвокат.

Той ще отговоря за 

ресор „Труд, социална 
политика, образование, 
наука, здравеопазване, 
икономика и енергети-
ка“. И докато неговото 
назначение бе предве-
стено, то голямата из-
ненада дойде от другия 
заместник, който е про-
тестърът Асен Бон-
джев.

Проф. Мария Нейкова  
представи заместниците си 

Силвия ШАТЪРОВА

Два проекта за остров 
Свети Кирик и Юлита в Со-
зопол отлежават и поне един 
от тях чака зелена светлина. 
Това стана ясно след среща 

в Община Созопол на об-
ластния управител проф. Ма-
рия Нейкова с ръководство-
то на общината и граждани. 
Единият проект е на Минис-
терство на културата от 2012 
година, територията е дър-

жавна собственост, с него 
се разпорежда министърът 
на културата. Близо десет 
години обаче липсва добра 
комуникация между Минис-
терството и Общината. От 
Министерството не предпри-
емат действия за реализа-
ция на проекта. Паралелно с 
това гражданско сдружение 
е разработило друг проект и 
настоява за неговата реали-
зация, тя обаче преминава 
през прехвърлянето на соб-
ствеността на терена на об-
щината. 

Министерство на култура-
та отхвърля това искане за 
прехвърляне на острова с 
мотив, че има свой проект и 
ще го реализира. „Поех ан-
гажимент да сезирам Ми-
нистерство на културата и 
да настоявам да се придви-
жи преписката по-бързо до 
месец-два и да стане ясно 
коя е причината да не се ре-
ализира проектът на Минис-
терството“, заяви още проф. 
Нейкова. 

Силвия ШАТЪРОВА

Областна управа ще обжалва пред 
Върховния административен съд ре-
шението на Общинския съвет в Несе-
бър за допускане на контрареферен-
дум в четири села от общината, които 
не поискаха да са част от бъдещата 
община Обзор

През януари Инициативен комитет 
събра подписи за провеждане на мес-
тен референдум за обособяване на 
нова община Обзор, която да се отде-
ли от Несебър. Докладната записка с 
искането за организирането и про-
веждането на допитването обаче бе 
отхвърлена от Общинския съвет в Не-
себър. Тогавашният областен управи-
тел Вълчо Чолаков излезе с решение, 
че е законосъобразно провеждането 
на допитването. В края на февруари 
се проведе референдум с въпрос: 
"Подкрепяте ли предложението за 
обособяване на нова община с център 
град Обзор, състояща се от населени-
те места - град Обзор, село Баня, се-
ло Приселци, село Раковсково, село 
Емона, село Паницово, село Козни-
ца?".

След обявяване на резултатите от 
референдума, Министерски съвет взе 
решение за обособяване на нова об-
щина. Жители на четири села обаче 
се обявиха против това и поискаха 
организирането на нов, контрарефе-

рендум с искане да останат към общи-
на Несебър. Докладната записка за 
организирането на второто допитване 
беше приета от Общинския съвет в 
Несебър. Веднага след това бе пода-
дена жалба от Инициативния комитет, 
организирал първия референдум за 
отделянето на Обзор, до областния 
управител Чолаков. Той се произнася, 
че решението на местния парламент е 
незаконосъобразно. То е атакувано в 
Административния съд. Магистратите 
оспорват решението на Областна уп-
рава с мотивите, че то е взето преди 
да излезе протоколът от сесията на 
ОбС - Несебър, в който да се впише 

приемането на докладната записка.
"Затова ние като администрация ще 

оспорим пред ВАС решението на Об-
щинския съвет", обясни Мария Нейко-
ва.

До този момент няма указ на пре-
зидента Румен Радев за обособяване 
на отделна община Обзор на базата 
на решението на Министерски съвет. 
По думите на Нейкова това е така, 
защото в година на провеждане на 
преброяване на населението (то се 
ще проведе през септември и октом-
ври тази година - б.а.) не се създава 
нова административна териториална 
единица.

Става бързо, 
само с ЕГН и дата 
на предписване в 
аптеката

Протестърът Асен Бонджев 
за новото си амплоа на 

зам. областен управител: 

Чувствам се полезен!

Два проекта за остров Свети Кирик 
отлежават и чакат зелена светлина 

Областна управа ще обжалва решението 
за контрареферендума в Обзор
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Георги РУСИНОВ

Тролей Т2 се завръща по 
линията си след малко повече 
от година отсъствие. Причи-
ната е почти финализираният 
ремонт на булевард „Демо-
крация“. Това заяви за „Чер-
номорски фар“ управителят 
на „Бургасбус“ инж. Петко 
Драгнев. 

„Предстои да се направи 
един последен оглед по буле-
вард „Демокрация“ и да се 
прецени дали е безопасно да 
връщаме Т2 по линията му, 
която минава именно от там. 
Ако всичко е наред, то от съ-
бота тролеят отново ще бъде 
пуснат в движение. Предстои, 

разбира се, Коми-
сията по безопас-
ност на движението 
да вземе решение“, 
обясни Драгнев.

Темата с ремонта 
на един от най-въз-
ловите булеварди в 
Бургас отново е на 
дневен ред (б. а. че-
тете в карето) след като об-
щинските съветници от БСП 
алармираха, че с въвеждане-
то на „бърз автобусен кори-
дор“, което наложи основна-
та реконструкция на „Демо-
крация“, се създават множе-
ство предпоставки за инци-
денти.

В редакцията получихме чи-

тателски сигнал от бургазлий-
ка, която е останала неприят-
но изненадана от разписани-
ето на автобус номер 12. Тя 
отишла да чака автобуса на 
спирката на улица „Булаир“, 
когато видяла, че на инфор-
мационното табло изобщо не 
е изписан графикът на 12. 
След бърза справка в сайта 
на общинския превозвач ус-
тановила, че последният ав-
тобус от линията е в 21:10 ча-
са.

„Възмутително е вече лятно 

време последен автобус да е 
толкова рано. Живея в „Сла-
вейков“ и единственият друг, 
който ми е удобен, е Б12. По-
глеждайки таблото, видях, че 
той идва след 25 минути. Така 
се принудих да хвана 15, кой-
то беше пристигащият най-
скоро автобус (10 минути) и 
да сляза на първото кръгово, 
откъдето да се прибирам пе-
ша 15 минути до нас“, ядосано 
сподели младата жена. 

Инж. Драгнев заяви, че съ-
що от тази събота променят 

графиците на автобуси 11 и 
12, които досега са били с по-
следен час 21:10 часа, както 
стана ясно. Стартирайки от 
уикенда, техните последни ли-
нии вече ще са от 22:30 часа, 
посочи управителят на „Бур-
гасбус“.

На въпрос дали няма въз-
можност да се учестят малко 
автобусите, за да не се нала-
га хората да чакат градски 
автобус, колкото един меж-
дуградски, Драгнев отгово-
ри, че още в изминалия по-
неделник са учестени авто-
бусите по линии Б1, Б2 и 9 в 
пиковите часове, като при-
чината е завръщането на 
учениците в клас. Бургазлии 
обаче са категорични, че да-
леч не са само тези три ли-
нии най-ползваните и че има 
нужда от учестяване на ав-
тобуси и по останалите като 
Б11 и Б12 например, които 
са през 26 минути в почивни-
те дни.

„Сега като пуснем Т2, той 
ще влезе в интервалите меж-
ду Б12 и по този начин ще 
може да се ползва и той в 
маршрута до Механотехнику-
ма, където се припокриват с 
Б12“, заяви още Драгнев.

Общинските съветници от 
БСП – Бургас Живко Госпо-
динов и Христо Панайотов 
отправиха питане към кмета 
на община Бургас относно 
реконструкцията на централ-
ния булевард „Демокрация“, 
която се извършва и в момен-
та. Те са категорични, че над-
граждането на съществува-
щата система от бързи авто-
бусни линии и обособяване 
на „бърз автобусен коридор” 
по бургаската улица е отново 
за сметка на автомобилния 
трафик и създава предпос-
тавки за пътнотранспортни 
произшествия.

„Считаме, че има множе-
ство конфликтни зони между 
отделните участници в дви-
жението по булеварда. Пар-
кирането на МПС успоредно 
на „бързия автобусен кори-
дор” също създава редица 
опасности, като излизане на 
пешеходци в активна лента 
между паркираните автомо-
били, неправилно включване 
в движението на спрели МПС 
и маневриращи МПС с цел 
паркиране. Същевременно 

постъпват и множество пита-
ния от наши съграждани, 
свързани с използването на 
новообразуваните паркомес-
та и евентуалното им включ-
ване за платено паркиране 
като част от „синя“ или „зеле-
на“ зона“, се казва още в до-
кумента.

Позовавайки се на Пра-
вилника за дейността на Об-
щинския съвет, неговите ко-
мисии и взаимодействието 

му с общинската админи-
страция на община Бургас, 
съветниците изразяват жела-
нието си да получат писмен 
отговор на въпросите: Има ли 
направени предварителни 
проучвания относно ефекта 
от намаляване пропускли-
востта на автомобилния тра-
фик по бул. „Демокрация”; 
Как ще се отразят промените 
върху безопасността на дви-
жение на МПС и пешеходци 

по булевард ”Демокрация”; 
Смята ли Община Бургас да 
включи новосъздадените пар-
коместа в обхвата на платена 
„синя“ или „зелена“ зона? и 
Спазени ли са нормативните 
изисквания за местата за 
паркиране съгласно наредба 
№РД – 02-02-2 от 20.12.2017 г. 
за планиране и проектиране 
на комуникационно-транс-
портната система на урбани-
зираните територии?

Таксата на то
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каса с електронна рецепта
е длъжна да я изпълни. 

„Достъпът става по ЕГН 
на пациента и дата на 
предписване. Някои биха 
могли да представят и ко-
да, който генерира лекар-
ският софтуер, но по-ле-
сен е първият начин. Ста-
ва значително по-бързо, 
отколкото обработка на 
хартиен вариант на рецеп-
та“, разяснява Бургазли-
ева.

На места все още има 

малки технически пробле-
ми, но в гилдията се надя-
ват до месец да бъдат от-
странени.

Фармацевтите уточня-
ват, че издадените до 1 
юни хартиени рецепти за 
лекарства по здравна ка-
са ще продължат да се из-
пълняват, докато са валид-
ни. Това важи за триме-
сечни хартиени рецепти 
за хронично болните, кои-
то са издадени преди тази 

дата. Отрязъците от след-
ващите месеци ще бъдат 
изпълнявани на хартиения 
вариант, обясниха фарма-
цевти.  

След месец – от 1 юли, 
се очаква и рецептурните 
книжки да минат в елек-
тронен вариант. Това още 
повече ще облекчи фарма-
цевтите и ще скъси време-
то за обработка на една 
рецепта. Не е тайна, че се-
га гишетата буквално се 

задръстват при обработка 
на рецептурни книжки. 

Освен че спестява вре-
ме, националната здравна 
информационна система 
дава възможност да бъде 
проследявано лечението 
на пациента. „Той също 
може да влезе в тази сис-
тема да види какво му е 
предписвано, кога, какви 
лекарства е приемал. Ця-
лото здравно досие след-
ва да бъде в един удобен и 

бърз за проверка вариант, 
който дава възможност и 
на лекаря, и на фармаце-
вта да прецени в момента 
на обработка на рецепта-
та дали всичко е наред“, 
поясни Бургазлиева.

Всички лекарства, които 
се закупуват изцяло от па-
циента, по така наречени-
те бели рецепти, ще могат 
да се изписват и на харти-
ен, и на електронен носи-
тел.

Тролей Т2 се връща в движение

Дона мИТЕВА

От понеделник до петък 
следващата седмица пред 
Бюрото по труда в Бургас, 
което се намира на улица 
„Перущица“ 67, ще има ша-
тра, където  ще се органи-
зират срещи на открито за 
работодатели в туризма, 
хотелиерството и ресторан-
тьорството и желаещите да 
работят в тази сфера, съоб-
щиха от Дирекция „Регио-
нална служба по заетостта” 
- Бургас. Това е част от на-
ционалната кампания, коя-
то се организира от Агенци-
ята по заетостта в цялата 
страна и ще даде възмож-
ност бизнесът да избира 
сред предварително инфор-
мирани кандидати за рабо-
та. Тече приемането на за-
писвания от страна на ра-
ботодателите за участие в 
кампанията.

Организаторите  на „Ра-
бота в БГ туризма“ обясня-
ват, че е необходимо рабо-
тодателите да заявят свои-
те свободни позиции като 
подадат заявки за свобод-

ни работни места. 
Агенцията напомня, че са 

активни възможностите за 
лесно и удобно изпращане 
на заявките в бюрата по 
труда по електронен път 
чрез: електронната услуга 
на Единния портал за елек-
тронни услуги на ДАЕУ, как-
то и чрез Системата за си-
гурно електронно връчване 
(ССЕВ), по електронна по-
ща, чрез лицензиран пощен-
ски оператор или присъст-
вено, в бюрата по труда. 

Заявените работни места 
ще бъдат предлагани на кан-
дидати от цялата страна.

Не само регистрираните 
безработни, а и други тър-
сещи работа като пенсио-
нери, студенти и ученици 
могат да се възползват от 
срещите с работодателите. 

Благодарение на възмож-
ностите за комуникация 
търсещите работа  в тури-
зма от цялата страна ще 
имат възможност да се ин-
формират за свободните 
работни места и да канди-
датства за избрани от пози-
ции.

Кампанията „Работа в  
БГ туризма” в услуга на 
бизнеса и безработните

кРИмИ

младежи се 
потрошиха 
след 
самостоятелна 
катастрофа

Трима младежи са 
пострадали леко след 
самостоятелна ката-
строфа, съобщиха от 
пресцентъра на 
Областна дирекция на 
М В Р - Б у р г а с . 
Инцидентът е станал на 
пътя между селата 
Горица и Гълъбец, на 
около 500 метра преди 
входа на Гълъбец. 
Тогава поради движе-
ние с несъобразена с 
пътните условия ско-
рост, автомобилът 
„Форд Фокус“, управля-
ван от 22-годишен мъж 
от Горица, се преобър-
нал в крайпътната 
канавка. В колата били 
още двама младежи на 
18 и 19 години. Тримата 
са получили леки нара-
нявания, като са прегле-
дани и освободени за 
домашно лечение. 

В Несебър 
хванаха 
пийнал зад 
волана 
софиянец

48-годишен софиянец 
е изкарал нощта в несе-
бърския арест, съобщи-
ха от пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Той е бил 
спрян с автомобила си 
„Ауди А3“ от служители 
на Районно управление – 
Несебър за проверка в 
района на почивна стан-
ция „Булгартабак“ в 
Несебър. Униформените 
се усъмнили, че същият 
шофира след употреба 
на алкохол и са го тест-
вали с дрегер. Апаратът 
отчел 1.77 промила алко-
хол. 

4 Бургазлии не искат да 
чакат автобус по 25 минути

4 Номерата 11 и 12 с 
по-късни последни линии

Съветници от БСП откриха опасности 
по булевард „Демокрация“

СлЕД ПоВЕЧЕ 

оТ ГоДиНА:



Силвия ШАТЪРОВА

Плажните ивици по 
Южното Черноморие са 
готови да посрещат ту-
ристи. От 1 юни според 
концесионните договори 
те трябва да имат спаси-
тели и медицинско об-
служване. Стопани и на-
ематели се молят за хуба-
во време и туристи.

Плажните ивици в 
Слънчев бряг - север-
на, централна и южна, 
са готови за старта на 
новия туристически се-
зон. Пясъкът е почистен 
и обезпаразитен, поста-
вени са всички чадъри и 
шезлонги, съобщи упра-
вителят на плажа Кирил 
Спасов. На Северния и 
на Южния плаж чадъри-
те са подменени с нови. 
Ще се следи да се спаз-
ват изискванията за без-
опасност с оглед на коро-
навируса - чадърите да са 
разположени на разстоя-
ние от 4,5 метра един от 
друг. Осигурени са дос-
татъчно служители, които 
ще извършват дезинфек-
ция на плажните екстри 

след всеки турист. 
От 1 юни на трите иви-

ци в Слънчев бряг ще бъ-
дат отворени и медицин-
ските пунктове с необ-
ходимото оборудване и 
реанимационни екипи. 
Монтирани са душове-

те, а съблекалните за ту-
ристите са реновирани. 
Назначени са служители 
по сигурността, които ще 
следят през цялото лято 
за реда и спокойствие-
то на туристите. И трите 
ивици в курорта са носи-
тел и това лято на меж-
дународното екоотличие 
„Син флаг“.

Цените на чадърите и 
шезлонгите - евтин 
популизъм или бизнес 
трик е намаляването 
им наполовина

До 15 юни наематели, 
концесионери трябва да 
подпишат анекс към до-
говорите с Министерство 
на туризма дали са гото-
ви да намалят цените на 

плажните артикули, за да 
им намали и държавата 
концеисонната такса. 

Повечето са готови на 
тази стъпка, други обаче 
казват, че наемателите 
на малките плажни иви-
ци надали ще се наемат 
да ги подпишат и да пред-
ложат по-ниската сума за 
сянката през това лято. 
Причината, че ако стопа-
нисваш един малък плаж, 
трудно ще ти излезе смет-
ката да платиш концеси-
онна такса, да го обезпе-
чиш за сезона и да пла-
тиш заплати, за печалба е 
трудно да се говори. 

Трикът „чадърите и 
шезлонги са наполовина 
или без пари“ върви, но 
какъв продукт предлага и 
какъв клас туристи води, 
това са едни от въпроси-
те в туризма. 
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Плажовете на юг - готови  

ОБЯВЛЕНИЕ

"Пристанище Бургас" ЕАД, 
на основание чл. 16, ал. 5 от 
Закона за държавната собстве-
ност, обявява търг с тайно над-
даване за отдаване под наем на 
помещение №3, бивш обект за-
куски, находящ се в сграда пуб-
лична държавна собственост до 
централния вход  на “Пристанище 
Бургас”ЕАД, предоставен за 
ползване на „Пристанище Бургас" 
ЕАД, по графична схема, част от 
тръжната документация.

Описът на обектите е поставен 
на видно място в администра-
тивната сграда на „Пристанище 
Бургас" ЕАД, както и в обявле-
нието публикувано на интернет 
страницата на дружеството – 
www.port-burgas.bg.

Вид на търга - с тайно наддава-
не.Вид на заседанието- закрито.

Срокът за закупуване на тръж-
на документация е до 16.30 часа 
на 05.07.2021 г.  

Срокът за подаване на заявле-
нията за участие е до 16.30 часа 
на 06.07.2021 г. 

Заявления, постъпили след 
този срок, не се разглеждат. 

Търгът ще се проведе на 
07.07.2021 г. от 10.00 ч..

Мястото, където се закупу-
ва тръжната документация е 
административната сграда на 
"Пристанище Бургас" ЕАД, етаж 
3-ти, стая № 303.

Размерът на таксата за получа-
ване на тръжната документация е 
30 /тридесет/ лева, без ДДС /не-
възстановими/.

Размерът на депозита е опре-
делен в правилата за провежда-
не на търга.

Време и начин за оглед на 
обектите - всеки работен ден от 
10.00 до 16.00 часа в рамките на 
срока, предвиден за подаване на 
заявленията.

За контакти и съдействие: 
тел. 056/82 23 01 – Величка 
Бурлакова – технически орга-
низатор „АСУ”, тел. 056/82 20 
14 – Мадлен Мутафян - юрис-
консулт.

Заявленията се подават в де-
ловодството на „Пристанище 
Бургас" ЕАД в запечатан, непро-
зрачен плик, върху който е отбе-
лязано пълното наименование на 
обекта, за който се участва в тър-
га, името, точен и актуален адрес 
на подателя, адрес за кореспон-
денция, телефон и по възможност 
факс и/или електронен адрес. 
Предложенията се адресират: гр. 
Бургас, "Пристанище Бургас" ЕАД, 
ул. „Княз Александър Батенберг” 
№ 1, за търга за отдаване под 
наем  на помещение №3, бивш 
обект закуски, находящ се в сгра-
да публична държавна собстве-
ност, предоставен за ползване на 
„Пристанище Бургас" ЕАД, нахо-
дящи се в пристанище за общест-
вен транспорт Бургас.

• Ще спасят ли сезона 
безплатните чадъри и 
шезлонги 
• Наематели и концесионери 
на малките ивици няма да 
намалят цените 
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ПОкаНа
от ЗКПУ "Съгласие" - с. Брястовец, общ. Бургас

Канят се всички член-кооператори да присъстват на общото годиш-
но отчетно събрание, което ще се проведе на 19.06.2021 г. в сгра-
дата на Читалището на с. Брястовец от 10 часа при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчет на Управителния съвет за производствената дейност за 

2019-2020 г. Докладва Председателят
2. Отчет на Контролния съвет. Докладва Председателят на 

Контролния съвет.
3. Отчет за финансовата дейност за 2020 г. Докладва счетово-

дителят.
4. Приемане и разпределение на печалба/загуба
5. Приемане при липса на кворум събранието да се проведе 

един час по-късно.
6. Разни - продажба на имот № 116001 и част от имот № 

000122.
От Ръководството

Георги РУСИНОВ

И това лято концесионе-
рите на най-големия бурга-
ски плаж – Северния, за-
пазват политиката си на 
предоставяне на чадър и 
шезлонг без пари. Те отно-
во се възползват от дадена-
та им от Министерство на 
туризма възможност  за на-
маляване на плажните ус-
луги с от 0 до 100%. Идеята 
е всеки концесионер да 
прецени за себе си с колко 
може да намали цените оп-
ределени по договор, като 
след това разликата ще му 
бъде компенсирана от ми-
нистерството. 

Управителят на плажа и 
представител на концеси-
онера Симеон Цветков ко-
ментира пред „Черноморски 
фар“, че главната цел е пла-
жът да бъде посещаван. 
Голяма част от миналого-
дишните чадъри и шезлон-
ги са били потрошени. Тази 
година е поръчал над 400 
нови, които ще бъдат по-
ставени най-късно до сре-
дата на юни.

„Вдигнали сме нивото на 
чистотата. Машината, коя-
то имахме миналата годи-
на, е тук, но имаме и една 
доста по-голяма. Даже тези 
дни бургазлии ми сподели-
ха, че плажът толкова чист 
никога не са го виждали. 
Обезпечили сме и с необ-
ходимите бройки спасите-

ли, лекари. Всичко е готово. 
Имаме и достатъчно душо-
ве и тоалетни. Собственици 
на заведения, чиито тоа-
летни са извън обектите, 
са инструктирани да пус-
кат всички плажуващи, а не 
само клиентите им“, обясни 
Цветков.

Още две заведения е 
трябвало да започнат рабо-
та за Лято 2021, но забавяне 
с необходимите документи 
за изграждането им засе-
га лишава възможността на 
търговците за работа през 
лятото. В същото време дру-
ги две, които не са работи-
ли предното лято, сега от-
варят врати. Изключително 
трудно обаче се оказва из-
даването на документи на-
време, тъй като в даден мо-

мент влиза и забраната за 
строителство и строително-
монтажни дейности.

„Собствениците на двата 
нови обекта, които трябва-
ше да се построят и имат 
готови проекти и сключе-
ни договори, се отказаха 
за сезона и решиха, че ще 
ги правят чак след сезона. 
Оплакаха се хората, че са 
завишили прекалено мно-
го изискванията, предвид 
нелепата смърт на момче-
то в София, което го удари 
ток от шахта. Процедурите 
по разполагане на премест-
ваеми обекти са се проме-
нили. Това води до загуби 
за нас като концесионери 
и за собствениците на за-
веденията, защото на една-
та жена проектът й струва 

15 000 лева и в крайна смет-
ка няма да може да изгра-
ди заведението. В крайна 
сметка такива бюрократ-
щини удрят всички, дори 
и Община Бургас“, добави 
Цветков.

Какъв сезон очакват? 
Управителят коментира, 
че в такава обстановка не 
може да има очаквания, а 
по-скоро надежда, че ще 
е по-добър от миналого-
дишния.

„Надявам се да стигнем 
поне до нивата от 2019-а, 
но едва ли. Туристи не се 
очакват и още преди сезо-
на имаме сериозни затруд-
нения. И това лято, разбира 
се, ще разчитаме предимно 
на българския турист“, за-
върши той.

ТП на НОИ – Бургас Ви уведомява, че на 07.06.2021 г. 
от 08.30 часа до 13.00 часа сградата на поделението ще е 
без електрозахранване поради извършване на профилак-
тика на трафопост от служители на „Електроразпределение 
Юг" ЕАД.

ОБЯВЛЕНИЕ

ПЧЗК "НАПРЕДЪК-93" - в ликвидация, чрез ликвидатора Атанас 
Христов Вълков обявява търг с тайно наддаване на 17060 броя ак-
ции от капитала на „НАПРЕДЪК СЕВАН” АД, с номинална стойност 
на една акция 100 лв., при начална цена 75% от номиналната стой-
ност - 75 лв. за акция. Офертите за закупуването следва да бъдат 
подавани на адрес гр. Бургас, бул. „Захари Стоянов“ 89, чрез адв. 
Валентина Канева, в срок от 07.06.2021г. до 07.08.2021г. 

Допълнителна информация  за условията на търга се получава 
на адрес гр. Бургас, бул. „Захари Стоянов“ 89 чрез адв. Валентина 
Канева тел.0889570905.

На „Бургас-север“ - отново без пари

В Созопол е вероятно цените да не се свалят 



ОБЯВа

Търся тракторист-механизатор до 45 години. 
Работи се с нови машини.Целогодишна работа, 

добро заплащане. Район Бургас.
Телефон за връзка: 0899 929083
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Чф 5

за лято 2021, чакат туристи
Заради липсата на чар-

търи, заради сложната 
постковид обстановка из-
лезе, че едва ли не без-
платните чадъри и шез-
лонги ще спасят летния 
туризъм.

И тази година наема-
тели трябва да спазват 
здравните мерки и раз-
стоянието от 4,5 метра. 
Веднъж губим от това, 
втори път от намаля-
ването на артикулите, 
трудно се изкарва малка 
ивица на печалба, каз-
ва Кирил Спасов, който 
освен, че управлява го-
лемите плажни ивици в 
Слънчев бряг стопанис-
ва и Созопол-централен. 
За там е немислимо да 
се намалят цените на 
сянката и лежанката. В 
Слънчев бряг чадърът и 
шезлонгът ще бъдат по 5 
лева, но в Созопол не се 
наема да ги свали напо-
ловина. „Общите ни при-
ходи са 50%, а разходи-
те - 100%, казва Спасов. 
Според него трябва да 
се търси по-висок клас 
туристи и да се вър-
не имиджът на хубави-
те ни курорти с хубави 
плажове, които да при-
вличат висококатегори-
ен турист. 

„Ние инвестираме по 
500 лева комплект за ча-
дър и шезлонг, не мо-
жем да го предлагаме на 
4 лева през сезона“, каз-
ва още той. Към това се 
добавя и фактът, че са на-
малили таксите на заве-
денията по плажа напо-
ловина.

На „Арапя“ и „Оазис“ 
чадърите и шезлонгите 
ще са по четири лева. 
Молим се единствено 
времето да е хубаво!", 
коментира Владимир 
Кисьов от Асоциацията 
на концесионерите на 
плажове.

Плажът на къмпинг 
„Юг“ до Лозенец  посре-
ща летовници със спа-
сителни постове и меди-
цински екип. Осигурено 
е безопасно отстояние 
между плажните принад-
лежности, разясни пъл-
номощникът на концеси-
онера Даниел Ризов. 

Тази година цените на 
плажните принадлежнос-
ти там са намалени напо-
ловина спрямо минало-
то лято. Таксата за чадъ-
ра е 4 лева, а за шезлон-
га - 4,50 лв. Така и конце-
сионната вноска на нае-
мателите ще с 50% по-ни-

ска, както предложи слу-
жебният министър на ту-
ризма. На къмпинг „Юг“ в 
Лозенец разчитат почти 
изцяло на българския ту-
рист, каза Даниел Ризов 
и допълни: 

"Че ще има туристи, ще 
има. Разбира се, дълго 
време имаше ограничи-
телни мерки и сега като 
намаляха, хората ще дой-
дат с удоволствие отново 
на море. Да си пожелаем 
само хубаво време". 

5 лв. ще е цената на 
плажните принадлеж-
ности през този сезон 
на плаж "Силистар", съ-
общи новият му конце-
сионер Кирил Йовнов. 
Ивицата ни е готова на 
99% за туристи, комен-
тира той: 

"Цените на плажните 
принадлежности са 5 лв. 
за чадър и 5 лв. за шез-
лонг. Ние не планираме 
да ги намалим. За смет-
ка на това пък сме пре-
доставили доста по-го-
ляма безплатна зона на 
плажа за поставяне на 
слънцезащитни съоръ-
жения, отколкото ни е 
предвидено по схема-
та, която е одобрена от 
Министерството на тури-
зма", посочи Йовнов.

Георги РУСИНОВ

На плаж „Крайморие“ 
и тази година цената 
на чадър и шезлонг ще 
е по 5 лева. Това зая-
ви за „Черноморски фар“ 
концесионерът Николай 
Димитров. Ако посетители 
вземат комплект чадър и 
шезлонг, ще получават бо-
нус масичка и шалте, каза 
още той. Димитров се въз-
ползва от предложението 
на Министерство на тури-
зма за намаляване на це-
ните на плажните артикули 
като разликата ще им бъде 
компенсирана в концеси-
онната такса. И тази годи-
на Димитров намаля с 50% 
цените. По договор цената 
за чадър е 10 лева, с ДДС. 
Толкова е и за шезлонг.

„Смятам, че това е цена-
та, която мога да предло-
жа, за да мога да изпъл-
нявам задълженията си 
по договор, без да застра-
шавам живота и здравето 
на хората и да правя ком-
промиси с брой спасите-
ли, дезинфектанти, течни 
сапуни, течаща вода, дос-
татъчно на брой душове и 
тоалетни“, посочи конце-
сионерът. 

Приоритет в работата му 

толкова години винаги е 
било здравето и сигурнос-
тта на хората. 

„Искаме плажуващите 
при нас да се прибират 
здрави по домовете си. 
Разстоянията между чадъ-
рите ще са 5 на 4 метра. 
На един комплект чадър и 
шезлонг се падат 20 кв. м. 
Това беше мое предложе-
ние още миналата година, 
което се възприе и от РЗИ, 
и от Министерство на тури-
зма. Ще уведомяваме хо-
рата за разписанията на 
Министерство на здравео-
пазването, че не трябва да 
се струпват на големи гру-
пи“, каза Димитров.

На плаж „Крайморие“ 
тази година сезонът стар-
тира още на 22 май, тъй 
като по думите на концеси-
онера времето е предраз-
полагало, а и е бил готов с 
цялата подготовка. 

„При нас, смея да твър-
дя, имаме редовни посе-
тители. Плажът беше пъ-
лен. Българинът е готов да 
плаща, когато вижда, че 
насреща получава нещо. 
Може нескромно да проз-
вучи, но при нас получа-
ват това. Подхождаме към 
тях с откритост, честност и 
уважение. Пак казвам, че 

сигурността ни е приори-
тет номер едно и мога гор-
до да заявя, че пет години 
назад нямаме нито един 
инцидент. Имам достатъч-
но спасители, медицинско 
лице. Още на 22-ри бях го-
тов с всичко това“, обяс-
ни той.

Очакванията му са и този 
сезон да мине под форма-
та на уикенд туризма, а 
българинът да е основни-
ят турист. 

„Разчитаме и на хубаво 
време, което да позволява 
плажуване. Очаквам на юг 
по-нормален сезон, откол-
кото за плажовете на се-
вер от Бургас. Причините 
са чисто геополитически. 
Чест и почитания за минис-
тър Стела Балтова, че даде 
възможност визите да се 
получават още на летище-
то, когато хората са одо-
брени. Това е мярка, която 
ще спомогне и за идване-
то на чуждестранни турис-
ти. Според мен обаче има-
ме още нужда от обща ре-
клама и повече информи-
раност към другите стра-
ни за правилата за влиза-
не в България. Аз съм оп-
тимист и смятам, че неща-
та вървят на добре“, завър-
ши концесионерът.

Георги РУСИНОВ

На други три плажа 
на юг от Бургас цени-
те ще варират от 3.50 
лева за чадър, как-
то и толкова за шез-
лонг, до 7 лева отно-
во за всеки един от 
плажните атрибути. 
Става въпрос за пла-
жовете “Приморско-
Ю г “  и  „ К и т е н -
Север“ и „Китен-Юг“. 
Концесионер и на три-
те плажа е Борислав 
Желязков. 

Свързахме се с него 
докато подготвяше 
един от плажовете за 
новооткрития летен 
сезон. 

„Да, възползваме 
се от предложението 
на Министерство на тури-
зма. На „Приморско-Юг“ и 
„Китен-Север“ си работим 
без промяна в цените, а те 
са по 7 лева за чадър и шез-
лонг. Наполовина намаля-
ваме цената на „Китен-Юг“, 
където за всеки от артику-

лите ще се заплаща по 3.50 
лева“, обясни той.

Желязков е категори-
чен, че държавата не пома-
га с нищо и каквото тряб-
ва си го правят те, конце-
сионерите. 

„Държавата ни е маще-

ха. Говори се само и тол-
кова. Ние каквото трябва 
си го правим. Чакаме хора-
та. Тук основно си разчита-
ме на българския турист“, 
лаконичен бе концесионе-
рът и поясни, че има мно-
го работа.

ОБЯВа

"СВЕТА СОФИЯ БИЛДИНГ" ЕООД уведомява за инвестици-
онно предложение: "Изменение на ПУП-ПРЗ за УПИ IX-1076, 
XX-581 и XXVI-581, кв.7, по плана на кв.Ветрен, гр.Бургас, 
ПИ с идентификатори 07079.702.1076, 07079.702.681 и 
07079.702.682, по КК на гр.Бургас"

за РЕКЛаМа 0878 424 698
www.faragency.bg

На Крайморие сянката ще е 5 лева В Китен и Приморско цените 
ще са между 3.50 и 7 лева

Китен - юг

Приморско - юг

Плажните ивици в Слънчев бряг са едни от най-големите и най-приятни за  
отдих по цялото крайбрежие



Георги РУСИНОВ

Директивата на Евро-
пейския съюз за забрана 
на определени пластма-
сови продукти за едно-
кратна употреба все още 
не е залегнала в българ-
ското законодателство. 
Това отговориха от Ми-
нистерство на околната 
среда и водите на запит-
ване от „Черноморски 
фар“. В целия ЕС тя влиза 
в сила от 3 юли 2021-ва и 
всички държави членки 
дотогава трябва да са я 
вкарали в националните 
си законодателства.

„Към настоящия момент 
не е приключил процесът 
по подготовка на съответ-
ните проекти на норма-
тивни изменения, с които 
да бъде транспонирана 
директивата на ЕС за на-
маляването на въздейст-
вието на определени 
пластмасови продукти 
върху околната среда в 
националното законода-
телство“, посочват в пър-
вите редове на отговора 
от МОСВ.

Обяснено е, че когато 
това стане, то ще бъде об-
народвано в Държавен 
вестник и ще бъде публи-
кувано на интернет стра-
ницата на Министерство-
то. 

Целта 

на директивата е да на-
сърчи преходът към кръго-
ва икономика чрез въвеж-
дането на комбинация от 
мерки, пригодени към 
продуктите, обхванати от 
директивата, включител-
но забрана в целия ЕС на 
пластмасови продукти за 
еднократна употреба, ко-
гато са налични алтерна-
тиви. Същата директива 
предоставя стратегия на 
ЕС за пластмасите, която 
е важен елемент в преми-
наването към кръгова ико-
номика.

От МОСВ добавят, че 
основната цел и филосо-
фия на директивата е бор-
бата със замърсяването 
на морската среда, което 
е резултат именно от пре-
комерното използване на 
определени видове едно-
кратни пластмасови про-
дукти. 

Проблемът 

е световен и не касае са-
мо Европа, която полага 
най-големи усилия в еко-
политиките. В океана ве-
че има цял остров от 
пластмаса. Годишно хиля-

ди морски видове умират 
след погълнати частици 
микропластмаса, която се 
получава от някои биораз-
градими пластмасови про-
дукти и в случая също са 
вредни.

„Основното послание 
на европейската полити-
ка в тази посока е нама-
ляване образуването на 
отпадъците и поставяне 
на акцент върху много-
кратната употреба. В този 
смисъл, не следва да се 

търси пряко заместване 
на ограничаваните пласт-
масови артикули с такива 
от други материали, а ця-
лостната промяна на по-
ведението към използва-
нето на по-малко едно-
кратни продукти“, уточня-
ват от Екоминистерство-
то.

Както вече писахме, ди-
рективата обхваща проду-
кти, направени изцяло 
или частично от пластма-
са, които по принцип са 
предназначени за употре-
ба само веднъж или за 
кратък период от време, 
преди да бъдат изхвърле-
ни.

А какво след 3 юли?

Пластмасовите проду-
кти, които трябва да бъдат 
забранени след 3 юли, 
включват: прибори за хра-
нене (вилици, ножове, лъ-
жици, пръчици за хране-
не); чинии; сламки; клечки 
за уши; бъркалки за напит-
ки; пръчици, които следва 
да бъдат прикрепени и да 
поддържат балони; съдове 
за храна, изработени от 
експандиран полистирен 
(б.а. стиропор); продукти-
те, изработени от оксо - 
разградима пластмаса.

„МОСВ полага нужните 
усилия необходимите нор-
мативни промени да бъдат 
направени съобразно ут-
върдения график и да бъде 

спазен крайният срок за 
транспониране на дирек-
тивата. Работи се в посока 
обществените обсъждания 
и консултации по подгот-
вени проекти на съответ-
ните нормативни промени 
да се проведат през месец 
май 2021-ва, като така се 

осигури необходимото 
време за провеждане на 
дискусии и отразяване на 
преследваните от всички 
заинтересовани страни 
предложения и бележки. 
От самото начало на из-
готвяне на българската по-
зиция при преговорите по 
директивата МОСВ е по-
ложило усилия да иденти-
фицира заинтересованите 
браншове и да вземе пред-
вид техните позиции“, до-
пълват от Екоминистер-
ството.

Уточнява се, че от 2018-а 
до момента са проведени 
множество официални съ-
бития, организирани от 
или с участието на МОСВ, 
включително конференции 
и множество семинари за 
представяне и разяснява-
не на обхвата и изисква-
нията на директивата. 

„По отношение на изис-
кванията, произтичащи от 
прилагането й, притесне-
нията, които са изразява-
ни от различните браншо-
ве, са свързани с допъл-
нителните документи към 
директивата, които след-
ва да бъдат издадени от 
страна на Европейската 
комисия (ЕК). Като при-
мер се посочват официал-
ните насоки на комисията 
по тълкуване на обхвата 
на директивата – доку-
мент, чийто окончателен 
вариант е забавен повече 
от година. Това затрудня-
ва бизнеса и държавите 
членки да определят точ-
но продуктите, за които 
се прилага директивата“, 
обясняват още от МОСВ.

Санкциите

На въпроса ни кой ще 
налага санкции и в какъв 
размер ще са, от Екоми-
нистерството все още ня-
мат конкретен отговор. 
Санкциите, свързани с не-
спазване на мерките по 
прилагане на директива-
та, ще бъдат определени 
при приемането на съот-
ветните нормативни про-
мени.

„По отношение на упра-
влението на отпадъците, 
санкции са определени в 
Закона за управление на 
отпадъците, съответно де-
финирането на нарушени-
ята и санкциите във връз-
ка с еднократните пласт-
масови продукти следва 
да намерят отражение 
там по аналогия с разпо-
редбите, касаещи всички 
останали видове наруше-
ния при управление на от-
падъците“, отговарят от 
Екоминистерството. 

Директивата предвижда 
от 2024-а производителите 
на пластмаса да плащат 
за замърсяване, като с та-
зи инициатива се цели на-
маляването употребата и 
производство на пластма-
са и преминаването към 
алтернативни варианти.

Готови или не, репор-
терска проверка показа, 
че все повече търговци се 
готвят за навлизането на 
забраната у нас и където 
имат възможност, заме-
нят еднократните проду-
кти за пластмаса.

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Не сме готови за забраната  
на еднократна пластмаса
Забавен повече от година 
документ от ЕК спъва бизнеса 
и държавите членки
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ЕкологиЯ
Хранителната индустрия 

е една от тези, ползващи 
най-много пластмаса за 
еднократна употреба

От Министерство на околната среда и водите отговориха на наше питане

Тези и други продукти (б.а. все още без бутилките) трябва да бъдат забране-
ни след 3 юли и заменени с алтернативни

Световните морета и океани са най-засегнати от човешката дейност. На 
снимката - остров от пластмаса в Карибско море

“ТОПЛОФИКАЦИЯ – БУРГАС” АД
търси да назначи:
МОНТЬОР  КИПиА

Изисквания към кандидата:
• Образование – средно специално или висше
• Специалност – отговаряща на длъжността:
“Автоматизация на производството” или “Промишлена електро-

ника”
• Трудов стаж – стаж по специалността носи предимство
• Допълнителни изисквания – компютърна грамотност и владее-

не на английски език

Документи на кандидатите включват:
• Молба (по образец)
• Автобиография (по образец)
• Копие от диплома за завършено образование
• Копие от трудова книжка
• Копие на удостоверения за допълнителни квалификации и прек-

валификации

Документите се подават при личен състав в срок до 30.06.2021 г.
Допълнителна информация на телефон: 056/871 107 или 

056/871 111.



На 2 юни Айтос от-
беляза тържествено 
Деня на Ботев и заги-
налите за освобожде-
нието и независимост-
та на България. Органи-
затори на тържествата 
бяха Община Айтос и 
СУ "Христо Ботев", ко-
ето чества делото на 
своя патрон.

И двата Ботеви па-
метника в града бяха 
покрити с цветя. Точно 
в 12.00 часа, със сире-
нен сигнал в продълже-
ние на две минути, ай-
тозлии се включиха в 
отдаването на всена-
родна почит към памет-
та на Ботев и загинали-
те за свободата на Бъл-
гария. 

От няколко години 
честванията се провеж-
дат в градската гради-
на и с шествие продъл-
жават в двора на СУ 

"Христо Ботев", пред 
монумента на патрона 
в двора на училището. 
Традиционно, и тази го-
дина тържествата за-
почнаха с поклонение 
и поднасяне на венци 
и цветя пред паметни-
ка на Христо Ботев в 
градската градина. Тър-
жественият ритуал, из-
пълнен от VІ Учениче-
ски гвардейски отряд 
с ръководител Николай 
Матев, и вълнуващото 
слово на Ирина Донче-
ва за поета революци-
онер събраха деца, уче-
ници и учители от всич-
ки детски градини и 
училища и много граж-
дани. Сред присъства-
щите бяха кметът на об-
щина Айтос Васил Ед-
рев, председателят на 
Общински съвет - Айтос 
Красимир Енчев и об-
щински съветници. 

Венци и цветя под-
несоха Община Айтос, 
Общински съвет Айтос, 
читалище "Васил Лев-
ски 1869", общинските 
училища и детски гра-
дини. Третокласници-
те на СУ "Христо Бо-
тев" приятно изнена-
даха присъстващите с 
венци, които сами са 
изработили, възраж-
дайки една стара мест-
на училищна традиция, 
която айтозлии свърз-
ват с 24 май.

По-късно гвардейски-

ят отряд поведе шест-
вие към СУ „Христо Бо-
тев“. Пред училищния 
паметник Лазарина Ян-
чева и нейните талант-
ливи възпитаници от Х 
и ХІ клас представиха 
един уникален поети-
чен прочит на Ботеви-
те рими и проза. След 
родолюбивите слова и 
стихове, всеки един от 
малките възпитаници на 
училището положи цве-
те пред паметника на 
патрона. И в двора на 
училището изключител-
на тържественост на съ-
битието придаде строят 
на Ботевите гвардейци, 
които ритуално положи-
ха пред монумента учи-
лищните венци.
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ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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С шествие и венци  
пред двата паметника на Ботев

Най-малките учени-
ци - първолачетата на 
СУ " Христо Ботев", от-
белязаха с много игри 
и весел смях Междуна-
родния ден на детето - 
1-ви юни. В украсената 
Спортна зала на учили-
щето малчуганите се на-
играха до насита. Сцена-
рият включваше всички 
забавни игри, които де-
цата си пожелаха. Пре-
подавателите ги изнена-
даха с още игри, забав-
ни задачи и танци, усър-
дието на всеки от пър-
вокласниците беше въз-
наградено с подаръци и 
лакомства.

Първокласните Бо-
тевчета пожелават на 
всички да приемат жи-

вота като детска игра, с 
препятствия, които ви-
наги да преодоляват, и с 

приятели, с които от сър-
це да се забавляват.

НП

Много игри за първолаците на Първи юни 

Айтос отбеляза  

2-ри юни

СУ "Христо Ботев" тържествено 
чества делото на своя патрон 

Третокласниците на СУ "Христо Бо-
тев" сами изработиха венците за па-
трона на училището

Всеки от малките Ботевци поднесе цвете пред училищния паметник

Възпитаниците на Лазарина Янчева трогнаха при-
състващите с уникален прочит на Ботевата поезия 
и проза



Реквием за свещеник Иеремия Хранков

Янка ИВАНОВА 
Клуб „Вяра“ – Айтос

Пандемията нанесе страхот-
ни поражения върху социалния 
живот на учителите-пенсионери 
от клуб "Вяра" - Айтос. Повече от 
година не сме се събирали всич-
ки заедно. Телефонната ни връз-
ка обаче никога не е прекъсвала. 
Винаги сме се интересували един 
от друг - кой къде се намира и 
как се чувства. Защото взаимна-
та грижа и вниманието осмислят 
сдружаването ни в клуба. 

Колкото и трудно да е по време 
на пандемия, ние намираме фор-
мата и начина да уважим наши-
те членове. Ще се върна към една 
инициатива в навечерието на но-
вата година. Решихме да поздра-
вим с картичка всеки член от ко-

лектива. Най-интересното беше, 
че за да избегнем живия кон-
такт, пуснахме десетки картички 
в личните пощенски кутии. Ние, 

които осъществихме идеята, бя-
хме приятно изненадани от отзи-
вите. Бяхме докоснали много чо-
вешки сърца с един макар и скро-

мен жест, който носеше послани-
ето: "Хора, не сте забравени, ми-
слим за Вас!".

Не пропуснахме и 90-годишния 

юбилей на доайена на учителския 
клуб - Дянка Павлова. С поздра-
вителен адрес и цветя, поднесе-
ни пред прага на дома й, разпла-
кахме не само заслужилата учи-
телка, но и нейните близки.

По Великденските празници, 
спазвайки противоепидемичните 
мерки, се събрахме десетина чле-
нове. Сред прекрасна великден-
ска украса, изработена от детски-
те учителки, си разменихме боя-
дисани яйца и пожелания в ръч-
но изработени картички.

Незабравима ще остане и сре-
щата ни в парка на 11 май, деня, 
в който Православната църква от 
1863 г. почита паметта на светите 
славянски равноапостоли Кирил 
и Методий. Тодорка Жишева се 
беше постарала да украси едно 
кътче в парка и да подготви сце-

нарий за импровизираното тър-
жество. Като дългогодишни учи-
тели, всички се включихме - въ-
одушевено рецитирахме и пяхме 
в чест на Солунските братя. Сре-
щата беше повод да почетем па-
метта на тримата ни починали ко-
леги - Димитрина Алексиева, Не-
вена Велкова и Виолета Ляпчева. 
Издадохме и некролози "Спете 
спокойно във вечния си дом!"

Ще завърша оптимистично! 
Животът продължава - ние сме 
живи, жив е и клубът ни! Това си 
казахме и на последната среща, 
в навечерието на 24 май. Защото 
дори пандемията няма силата да 
прекъсне нишката, която ни дър-
жи заедно - нишката, в която са 
оплетени десетилетията, отдаде-
ни на педагогическата професия 
и децата.
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Учителите-ветерани:  
Живи сме, и клуб „Вяра“ е жив

След изолацията - отново заедно

Иде лято - срещите ни ще са в парка, радват се ветераните

Едно проучване на  
Ангел ТОДОРОВ

Ние, българите, сме странен 
народ. Историята ни е насите-
на с многобройни примери на 
героизъм, но ние често забра-
вяме това и продължаваме да 
се потапяме в национална ам-
незия. Със следващите редове 
ще се опитам да ви изведа от 
това състояние, разказвайки 
ви история отпреди 70 години 
за един забравен герой – све-
щеник Иеремия Петров Хран-
ков. Един от малкото свещени-
ци, минали през ада на Народ-
ния съд - действително осъден 
и излежавал присъда в 
лагера Белене.

Историята на отец 
Иеремия Хранков започ-
ва в село Писарево, но 
трайно е свързана с град 
Айтос. На 28.04.1929 г. е 
ръкоположен за свеще-
ник от Сливенския мит-
рополит Иларион, а хи-
ротонията е извършена 
в храм „Св. Димитър“ – 
гр. Айтос. В Айтос той 
служи до 01.10.1944 г., ко-
гато е арестуван. Освен 
като свещеник в църква-
та „Св. Димитър“, отец 
Иеремия преподава ре-
лигия и нравоучение в 
Айтоската Непълна гим-
назия.

Свещеникът е арес-
туван през 1944 г., като 
името му е замесено в 
9 акции на жандарме-
рията в Айтоския район, 
при които са заловени и 
убити около 50 партиза-
ни. Като обвиняеми са привле-
чени общо 32 души, срещу кои-
то се гледа дело №1 от 1945 г. 
от Народния съд в Бургас. От 
това дело са разсекретени из-
ключително малко документи, 
като само два от тях са свър-
зани с отец Иеремия. Това са 
обвинителният акт и собстве-
норъчно написани от него по-
казания. Освен тях същест-
вуват само още два официал-
ни документа за драматична-
та съдба на свещеника: справ-
ка за отец Иеремия и Удостове-
рение №1641/1952 г. от дирекци-
ята на затвора – общежитие в 

Белене. B нашата научна и кра-
еведска литература има само 
няколко разработки, които са 
крайно недостатъчни, както и 
наличните документи, за изя-
сняването на съдбата и исто-
рията на свещеника.

В какво всъщност е обви-
нен айтоският свещеник Иере-
мия Хранков? В обвинителния 
акт пише, че „…. Хранков е бил 
в постоянна и доброволна ус-
луга на фашистката полиция в 
Айтос, като активно подпома-
гал последната в борбата сре-
щу партизаните и другите бор-
ци за народните свободи в този 
край, като през м. юни 1944 г. 

заедно с полицейския агент Ге-
орги Георгиев, с мотоциклета 
на обвиняемия отвеждат зало-
вения в село Просеник парти-
занин Ралю Кехайов, който по-
късно бива убит от полицията в 
село Топчийско. Много често е 
ходил по полицейски обиколки 
заедно с околийския началник 
Милев и двамата въоръжени с 
пистолети и шмайзери, за да 
провеждат кървавата фашистка 
политика в този край...“

В какво е обвинен отец Иере-
мия се вижда също и от справ-
ка, писана от старши разузна-
вач И. Стоицев, която е изгот-

вена на 02.08.1952 г. и има над-
пис „Строго поверително“. Тя е 
разсекретена на 30.08.2004 г. В 
справката случаят с превозва-
нето на партизанина се мултип-
лицира до безкрайност: „Като 
свещеник преди 09.09.1944 
г. Иеремия Хранков е водил 
злостна агитация против СССР 
и комунистите, а за партизани-
те и нелегалните агитирал, че са 
най-големите разбойници. Бил 
е в тясна връзка с полицията и 
жандармерията, на които дона-
сял за всички прояви, каквито 
забелязвал сред населението, 
представляващи опасност за 
фашистката власт. През пери-
ода 1941 – 1944 г. е взел активно 
участие срещу съпротивител-
ното движение. Носел оръжие, 
притежавал собствен мотоцик-
лет, с който се движел в Айтос-

ката околия и донасял сведе-
ния, интересуващи полицията. 
В навечерието на 09.09.1944 г. 
е бил в услуга на жандармери-
ята по провежданите акции за 
залавяне на партизани. При за-
лавянето на партизани свеще-
ник Иеремия ги е откарвал с мо-
тоциклета си в управлението за 
по-бърз разпит. Изкарвал е от 
управлението партизани в гора-
та, където са били ликвидирани 
от жандармерията.“

По всичко личи, че срещу 
отец Иеремия не е предста-
вено нито едно конкретно до-
казателство за вина. Акценти-
ра се само върху превозване-
то на партизанина Ралю Кехай-
ов с мотора, без да се търсят 
реалните обстоятелства. Пред 
съда свещеникът се защита-
вал смело сам. Въпреки това 

отец Иеремия е осъден заедно 
с хора, които действително са 
преследвали и убивали парти-
зани. Присъдата е произнесе-
на от II състав на Бургаски наро-
ден съд с председател Стефан 
Бакърджиев, Неделчо Пандов, 
Дончо Дасев и членове: Алек-
сандър Наумов и Кольо Колев. 
Народни обвинители са Сто-
ян Василев, Панайот Коларов 
и Неделчо Ралев, а секретар 
е Еленка Куршумова. Иеремия 
Хранков е осъден на доживотен 
тъмничен затвор, конфискация 
на цялото му движимо имуще-
ство, глоба – 5 млн. лв. Данните 
са взети от писмото на ДС Бур-
гас, преписка Н21268 в Отдел 
8 и досието му в отдел „ТВО и 
затвори“. В писмото пише още: 
„В съда се е държал много на-

хално. Като затворник в Бур-
гаския затвор е бил недисци-
плиниран…“

Интересни обаче са показа-
нията на Иван Григоров от Бур-
гас, който е арестуван по едно 
и също време с отец Иеремия 
и е лежал заедно с него в Бур-
гаския затвор: „Не отговаря на 
истината, че пред съда се е дър-
жал нахално, а в затвора - не-
дисциплинирано. Пред съда е 
оборил всички обвинения сре-
щу себе си със самообладание 
и дар слово и това е подраз-
нило комунистите. В затвора 
се държеше хармонично с ос-
таналите затворници. Движе-
ше се в кръга на най-интели-
гентните от тях. Уважаваха го 
всички. Докато аз бях в Бурга-
ския затвор нямаше случай да 
бъде наказан с карцер, с лиша-
ване от кореспонденция, храна 
и колети, каквито бяха наказа-
нията по затворническия пра-
вилник. А това означава, че се 
е съобразявал с реда в затво-
ра. Затворническият режим и 
живот понасяше бодро и стои-
чески. Имам най-добри споме-
ни от него.“

Интересно е да проследим 
историята около превозването 
на партизанина от свещеника - 
обяснение откриваме в показа-
нията на отец Иеремия: „През 
лятото на 1944 г., доколкото си 
спомням, беше юни, айтоският 
полицейски началник Милев ми 
се обади по телефона и ме по-
моли да отида в село Ръжица 
да закарам с мотоциклета си 
някой техен човек. На въпроса 
„Кой е този човек?“ той ми отго-
вори, че бил някой полицай. Аз 
се съгласих да му направя тази 
невинна услуга, още повече, че 
един път вече, когато същият ис-
каше да го откарам в село Про-
сеник, за да конфискува имо-
тите на заловените в Балка-
на партизани, аз категорично 
му отказах. При заминаване-
то ми, с мен дойде и цивилният 
полицай Георги Георгиев от ай-
тоското околийско управление 
с шмайзер. Това идване аз си 
обясних, че е или за моя лична 
охрана, или пък за охрана на 
полицая, когото ще вземем. По 
пътя мотоциклетът ми се повре-
ди и след поправката му Геор-
ги Георгиев ми обясни, че оти-
ваме да вземем не полицай, а 
един предал се партизанин. То-
гава ми предложи, не знам на 
шега или сериозно, следното: 

„Да го пусна, каза той, да бяга 
и да му тегля куршума“ и му ка-
зах: „Слушай, момче, това нещо 
не може да стане, а ако запове-
дта ти е такава, знай, че от тук 
напред не отивам. Никой не е в 
състояние да ме принуди.“ Той, 
видимо смутен, обеща, че нищо 
няма да му стори, след което 
продължихме пътя. На 15-ия ки-
лометър по шосето за село Ръ-
жица срещнахме една каруца, 
в която беше въпросният парти-
занин, придружен от двама сел-
ски каруцари. Снеха го от кару-
цата, качи се в коша на мото-
циклета ми и се върнахме в Ай-
тос, придружени пак от цивил-
ния полицай.“

Дъщерята на осъдения све-
щеник Соня Хранкова разказ-
ва за още една кампания сре-
щу баща й, организирана в ай-
тоското училище, в което тя е 
учила: „Бях ученичка в шести 
клас, когато арестуваха баща 
ми. Спомням си, че един ден 
малко позакъснях за училище. 
Когато пристигнах, всички уче-
ници бяха строени в двора на 
митинг. Някой нещо им говоре-
ше и ги приканваше да викат: 
„Смърт! Смърт!“. Започнах да 
викам и аз. После се оказа, че 
съм викала срещу баща си.“

От справката на разузнава-
ча И. Стоицев четем по-под-
робно за съдбата на отец Иере-
мия Хранков след присъдата: 
„Атестиран е като затворник 
до 01.01.1948 г., като непопра-
вим враг на народната власт. 
С указ №8/45 г. е оставен на 15 
години, с указ №2/46 г. е помил-
ван с 8 години, с указ №4/47 г. - 
с 3 години. Остава да излежава 
към 01.01.1952 г. – 1 година и 7 
месеца и 7 дена.“ Отец Иеремия 
излежава общо 7 години, като 
през цялото време е в ТВО Бе-
лене. След лагера се премест-
ва в Софийска епархия и слу-
жи в Драгалевския манастир 
до края на живота си.

За съжаление, няма дан-
ни дали той е реабилитиран. В 
хода на проучването безпре-
цедентно бяха открити автен-
тични снимки на отец Иеремия 
пред Народния съд. Всяка исто-
рия крие личности, които може 
да не са незаменими, но затова 
пък са неповторими. На страни-
ците на нашето минало откри-
ваме безброй такива имена, ко-
ито пораждат и до днес разно-
посочни чувства именно пора-
ди уникалността си.

Учителите ветерани въодушевено рецитират класиците на българската поезия

Служил в айтоския храм в 
продължение на 15 години 

Отец Иеремия Хранков 
като студент по богосло-
вие, след лагера в Белене

Факсимиле от секретната справ-
ка за отец Иеремия

Подсъдимите жандармеристи Асен Русев, Косьо Вла-
дев и отец Иеремия Хранков пред Народен съд - Бургас



На 30 май т.г., се прове-
де риболовен турнир за 
деца на язовир "Парка". с 
любезното съдействие на 
СЛРД "Сокол" - град Айтос. 
Дъждът и вятърът не по-
пречиха на малките енту-
сиасти, с усмивки и в при-

повдигнато настроение, да 
се наредят на брега с въ-
дици и такъми. 

В състезанието участва-
ха 15 деца на възраст до 
14 години. В рамките на 
два часа малките рибо-
ловци се радваха на бо-
гат улов. Похвална беше 
и активността и любовта 
им към природата - улове-
ната риба беше върната в 
язовира.

Поздравления за побе-
дителите! Първото място 
заслужи Йоан Николов, 
втори се класира Георги 
Карагьозов, на почетното 
трето място застана гос-
пожица - Никол Стойкова. 
Това не е първото риболов-
но участие на 5-годишната 
Никол, но пък е първата й 
голяма победа. Честито! 

Ръководството на СЛРД 
"Сокол" - град Айтос подна-

ся благодарност към всич-
ки участници в атрактивно-
то състезание. Благодар-
ности и към спонсора

"Хоби и спорт", ул. „Пар-

кова“ 38, с управител Сто-
ян Стоянов, който осигури 
за участниците помощни 
средства за риболов.
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Богат улов на риболовния турнир  
за деца на язовир „Парка“

Учителите-ветерани:  
Живи сме, и клуб „Вяра“ е жив

Важни срокове 
за

изборите за народни представители
за Народно събрание на 11 юли 2021 г.

Във връзка с произвеждането на избори за народни 
представители за Народно събрание на 11 юли 2021 
година всеки гласоподавател след проверка в избира-
телния списък  може да поиска: от датата на обявяване 
на избирателните списъци 31 май 2021 г. :

До 26.06.2021 г.

Избиратели с трайни увреждания, 
които не им позволяват да упражнят 
избирателното си право в изборното 
помещение, но желаят да гласуват с 
подвижна избирателна кутия, заявя-
ват желанието си в писмена форма 
чрез заявление  по образец или чрез 
електронно заявление през интернет 
страницата на общините по постоян-
ния им адрес или настоящия им ад-
рес в случаите, когато своевремен-
но е направено искане за гласуване 
по настоящ адрес

До 26.06.2021 г.

Избирател, чийто постоянен и насто-
ящ адрес са в различни населени 
места, може да поиска да бъде впи-
сан в избирателния списък по насто-
ящ адрес. Искането се прави писме-
но до кмета на общината, кметството 
или до кметския наместник и съдър-
жа ЕГН на избирателя, вида и номе-
ра на документа му за самоличност 
и подпис; или чрез електронно заяв-
ление през интернет страницата на 
Главна дирекция ГРАО. 

До 03.07.2021 г.

Избирател спрямо когото са допус-
нати непълноти и грешки в избира-
телния списък подава заявление за 
отстраняването им до общинската 
администрация

До 05.07.2021 г.

 Избиратели с трайни увреждания, 
които не им позволяват да упраж-
нят избирателното си право в избор-
ното помещение и желаят да гласу-
ват с подвижна избирателна кутия, 
но не са подали заявление в срок 
по чл.37, ал.1 от Изборния кодекс 
/26.06.2021г./, може да гласуват с под-
вижна избирателна кутия, ако заявят 
това и при условие, че на територи-
ята на населеното място е назначе-
на подвижна СИК

З А П О В Е Д
№РД -08-479

02.06.2021г., гр.Айтос

На основание чл.44 ал.1, т.1 и ал.2 
от ЗМСМА, във връзка с разпоредби-
те на чл.4, ал.3 от наредба № 8121з-
968/10.12.2014г. за правилата и нор-
мите на пожарна безопасност при 
извършване на дейности в земедел-
ски земи, във връзка със Заповед № 
РД 04-85/28.05.2021г. на Директора 
на Областна дирекция „Земеделие“ 
гр. Бургас,

ЗАПОВЯДВАМ:

1.В изпълнение на Заповед № РД 
04-85/28.05.2021г. на Директора на 
Областна дирекция „Земеделие“ гр. 
Бургас обявявам за пожароопасен 
сезон в земеделските земи на тери-
торията на Община Айтос периода от 
01.06.2021г. до 01.11.2021г.

  2. Обявявам настъпването 
на етап „Восъчна зрялост“ в Общи-
на Айтос на посевите от житни кул-
тури/пшеница,ечемик,ръж,тритикале 
и овес/ от 01.06.2021г.

3. Да не се допуска паленето на от-
крит огън, тютюнопушенето и парки-
рането на моторни превозни сред-
ства в площите с посеви и на раз-
стояние по-малко от 50 м до тях, от 
настъпването на восъчната зрялост 
до окончателно прибиране на рекол-
тата и изораване на стърнищата съ-
гласно чл.6 от „Наредба № 8121з-968 
от 10 декември 2014г. за правилата 
и нормите за пожарна безопасност 
при извършване на дейности в земе-

делски земи.“
4. Не се разрешава в земеделски 

земи палене на стърнища и други рас-
тителни отпадъци и използването на 
открити огнеизточници на основание 
чл.12 от „Наредба № 8121з-968 от 10 
декември 2014г. за правилата и нор-
мите за пожарна безопасност при из-
вършване на дейности в земеделски 
земи: и чл.6 от Закона за опазване 
на земеделски земи.

5. Съгласно текста на чл.41а, ал.1 
от ЗОЗЗ: „наказва се с глоба от 1500 
до 6000лв ползвателят на земедел-
ска земя, на която е извършено изга-
ряне на стърнища и други растител-
ни отпадъци, чл.41, ал.3; при повтор-
но нарушение наказанието е от 2000 
до 12000лв.“

6. На основание чл.13 от Наред-
ба № 8121з-968 от 10 декември 2014г. 
за правилата и нормите за пожар-
на безопасност при извършване на 
дейности в земеделски земи, юри-
дическите и физическите лица, осъ-
ществяващи дейности в земеделски 
земи да организират и изпълняват 
изискванията на наредбата и да уве-
домят писмено съответната РСПБЗН 
преди започване на жътвата в площи 
над 100 дка.

7. Водачите на земеделска техни-
ка да спазват установените правила 
и норми на пожарна безопасност съ-
гласно чл.14 от наредбата.

8.Лицата, изпълняващи задължения 
като физическа охрана и наблюдение 
на земеделски земи, да познават и 
спазват установените правила и нор-
ми за пожарна безопасност съгласно 
чл.15 от горепосочената наредба.

9. При жътва в площ над 100дка да 
се осигурява дежурство на трактор с 
водач с прикачен инвентар плуг с ми-
нимална широчина на захвата 1 м.

10. При складиране или съхранява-
не на открито в земеделските земи 
грубите фуражи/слама, сено и др./ да 
се обособяват на фигури с единично 
тяло до 200т и в група до 600 т вър-
ху терен, почистен от растителни от-
падъци с разстояние между фигури-
те не по-малко от 15м, между групи-
те и не по-малко от 50м, на разстоя-
ние не по-малко от 10м от пътища и 
50м от горски насаждения с пожаро-
защитни ивици с широчина най-мал-
ко 5 метра.

11. В жътвената кампания да се из-
ползва земеделска техника, която от-
говаря на изискванията на произво-
дителя за безопасна експлоатация.

12. До участие в жътвена кампания 
да се допуска земеделска техника, 
преминала технически преглед, осигу-
рена с изискващите се пожаротехни-
чески средства и искрогасителни съ-
гласно наредбата.

13. При възникване на пожар неза-
бавно да бъде уведомена РСПБЗН.

Настоящата заповед да се връчи на 
кметовете и кметските наместници и 
да се оповести по местните средства 
за масова информация и да се све-
де до знанието на заинтересованите 
лица за сведение и изпълнение.

Контрол по изпълнението на запо-
ведта ще изпълнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЯВА

Продава се апартамант в град Айтос, близо до автога-
рата- ет.2 /среден/. Напълно обзаведен - нова баня, нова 
дограма, три тераси, голямо мазе с метална врата.

За запазване на час за оглед и повече информация 
се обадете на тел. 0894/66 40 03.

Възможен коментар - 43 000 евро.

Жена загина при пожар 
в с. Малка поляна

При пожар в дома й, на 2 юни т.г. загина 85-годишната 
Емине Ахмед от Малка поляна. Сигналът за пламъците 
в дома на семейството Ахмед бил подаден малко след 
21.00 часа в РУ-Айтос. Екип от огнеборци с два проти-
вопожарни автомобила са потушили огъня. Напълно из-
пепелени са покривната конструкция и обжавеждането 
на едноетажното жилище. Съсед спасил от огъня съпру-
га на Емине. Причините за пожара и стойността на ще-
тите се изясняват.

ОБЩИНА АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка с решение на Общинската епизоотична ко-
мисия от заседание, проведено на 19.05.2021 г., относ-
но ограничаване разпространението на заболяванията 
Инфлуенца(грип) по птиците и Африканска чума по сви-
нете, Община Айтос уведомява всички собственици на 
животновъдни обекти-лично стопанство, строго да спаз-
ват мерките за биосигурност при отглеждане на живот-
ни и птици за лични нужди. Отглеждането да става само 
в регистрирани обекти, съгласно изискванията на Бъл-
гарската агенция по безопасност на храните.

П О К А Н А

Управителният съвет на ТД „Чудни скали“ гр. Айтос 
на основание чл. 26 от ЗЮЛНЦ кани всички членове на 
Дружеството на Редовно Общо Събрание на 15.06.2021 
г. /вторник/ от 17,30 часа в Заседателната зала на 
Община Айтос при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчет на дейностите на ТД „Чудни скали“ гр. Ай-

тос за 2020 г.
2. Отчет на Контролния съвет за 2020 г.
3. Избор за делегат за Общото събрание на БТС в 

гр. София.
4. Предложения за дейностите на ТД „Чудни скали“ 

гр. Айтос за 2021 г.
5. Разни.
При липса на кворум в определеният час, на осн. чл.27 

от ЗЮЛНЦ, събранието ще се проведе на същият ден от 
18,00 часа на същото място и при същият дневен ред, 
независимо от броя на явилите се членове.

Събранието ще се проведе при спазване на проти-
воепидемичните мерки от Наредбата на Министъра на 
здравеопазването.

Йоан е фаворитът, малката Никол - на почетното 
ІІІ място с подарък - чисто нова въдица

Малките риболовци 
върнаха уловената 
риба в язовира



През юни 2020 г., в извън-
редна обстановка и при стро-
ги мерки заради ковид-ин-
фекцията, 52-рото издание на 
"Славееви нощи" не се със-
тоя. През тази година, пред-
вид продължаващата до края 
на м. юли извънредна обста-
новка, с желанието да про-
дължи традицията, Община 
Айтос реши - 52-рото изда-
ние на "Славееви нощи 2021" 
да се проведе с фолклорен 
концерт, без конкурсна про-
грама. Концертът ще е на "Ви-
евска фолк група", в традици-
онния за "Нощите" петък, 11 
юни, от 20.00 часа, на откри-
тата сцена в парк "Славее-
ва река". 

И макар че "Славееви 
нощи 2021" ще са само в един 
ден, със сигурност ще ни 
върнат усещането за праз-
ник. Защото няма айтозлия, 
които да не е зажаднял за 
онази, наша си, неповтори-
ма атмосфера, премесила в 
едно очарованието на сла-
веевите трели, български-
те народни песни и ритъма 
на дългите хора на поляна-
та в парка.

Ще припомним, че първо-
то издание на традиционните 
фолклорни празници в Айтос 
е през 1968 г. Форматът не е 
строго фолклорен, по-скоро 
е годишна програма на чита-
лищните състави. Интересен 
факт от историята на "Славе-
еви нощи" е, че през 1969 го-
дина композиторът Филип 
Кутев лично изготвя статута 
на празниците, по аналогия с 
Националния фолклорен съ-
бор в Копривщица, и въвеж-

да конкурсното начало. За-
ради липсата на достатъчно 
финансови средства и спо-
моществователи, от 1991 г. 
до 1995 година организатори-
те Община Айтос и НЧ "Васил 
Левски" решават конкурсите 
да отпаднат. През 1996 годи-
на, с еднократна финансова 
помощ от Министерството 
на културата, конкурсите са 

възстановени, а „Славееви 
нощи” за първи път са вклю-
чени в националния културен 
календар. 

От 1995 г. до 2000 г. конкур-
сите в рамките на Празни-
ците са само за деца, в две 
възрастови групи – до 14 и до 
18 години. От 2000 година до 
2019 г. се провеждат седем 
конкурса в три възрастови 

групи за обработен и изво-
рен фолклор.

Преди ковид последно-
то издание на празниците 
беше в пълния си блясък. 
Хиляди гости в народни но-
сии посрещна парк "Славее-
ва река" в трите дни на "Сла-
вееви нощи". През 2019 г., те 
се проведоха за 51-ва поред-
на година.Участниците в кон-

курсите бяха изненадани от 
новата визия на  парка. На-
чалото бе дадено с ритуала 
за издигане на национално-
то знаме и знамето на Праз-
ниците, звучаха Национални-
ят и Славеевият химн. Със-
тавите на читалището пред-
ставиха на откритата сцена 
уникален фолклорен спек-
такъл, последван от концер-
та на Николина Чакърдъко-
ва. Дълги хора се извиха на 
поляната.

Общо над 3000 изпълните-
ли от ансамбли, танцови със-
тави, певчески и инструмен-
тални групи и индивидуални 
певци и музиканти се качиха 
на сцената в двата конкурс-
ни дни. В три възрастови гру-
пи се проведоха конкурсите 
за изпълнители на народни 
песни, за инструменталист 
(гайда, кавал, гъдулка и там-
бура), за певческа група за 
изворен и обработен фолк-
лор, за инструментална гру-
па за изворен и обработен 

фолклор и за танцова група. 
Бяха връчени и традицион-
ните награди - на Кмета на 
община Айтос "За най-ярко 
дарование", на Ротари клуб 
- Айтос "За най-добре пред-
ставил се колектив от град 
Айтос", наградата на "АГРО-
ДАР БЪЛГАРИЯ" ЕООД - Ай-
тос с управител Дарина Таш-
кова и наградата на сем. Ку-
теви. Журито също беше в 
традиционен състав, пред-
седателствано от проф. д-р 
Елена Кутева. 

Неслучайно айтозлии каз-
ват, че "Славееви нощи са 
отлежала традиция", а кме-
тът Васил Едрев е категори-
чен, че празниците ще ги има 
докато го има Айтос. Така че 
традицията продължава. Ма-
кар и в редуциран вид, 52-
рото издание на "Славееви 
нощи 2021" ще го има. Въпре-
ки ковид, и с противоепиде-
мични мерки срещу инфек-
цията....
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„Славееви нощи 2021“ на 11 юни, 

без конкурсна програма

НЧ „Васил Левски 1869“ -Айтос традиционно праз-
нува детския празник 1 юни с флашмоб на сцена-
та на площада, с много танци и весели игри. Тази 
година, заради ковид-мерките, читалището го от-
беляза по-скромно - с много музика и с лакомства 
за децата.

Таня ПЕТКОВА

1 юни беше незабравим ден за мал-
чуганите от Iб клас на СУ "Никола Й. 
Вапцаров". Те отбелязаха своя праз-
ник с посещение в прочутото грън-
чарско ателие "Орлетата", което се 
намира в Етнографски комплекс "Ге-
нгер". Благодарение на домакините, 
които бяха приготвили големи изне-
нади, децата успяха да преживеят 
своя празник вълнуващо и неповто-
римо. Заради искрите в очите им си 
заслужава всяко усилие да им пока-
жем как да бъдат добри хора.

Не е нужно  
много...

ОБЩИНА АЙТОС

"СЛАВЕЕВИ НОЩИ 2021"

Вижте отвисоко магията на айтоските "Нощи" - млади дарования на откритата сцена и дълги хора на поляната

И тази година ще бъде спазен ритуалът за издигане на националното знаме 
и знамето на Празниците

Преди ковид конкурсната програма на празниците събираше 
хиляди участници от различни фолклорни области

Айтос продължава 
фолклорната 
традиция в  
най-красивия парк 
в областта - 
„Славеева река“



Интервю на  
Мария ДОБРЕВА

- Г-жо Арсенова, въз-
приема се, че кукленият 
театър е насочен един-
ствено към деца. Въз-
растните могат ли да се 
поучат от постановки-
те и да разширят миро-
гледа си?

- Исторически, кукле-
ният театър е възникнал 
като театър за възрастни. 
Разигравани са библей-
ски истории, по-късно кук-
лите по площадите са го-
ворили това, което хора-
та не са смеели да кажат 
от страх от наказание. Но 
в България, наистина, кук-
леният театър  се възпри-
ема главно като театър за 
малките. 

А всъщност,  още през 
1951 г. в Кукления театър 
в Пловдив е реализира-
на първата куклена поста-
новка за възрастни. И от-
тогава до днес много пи-
еси от световната драма-
тургия са реализирани със 
средствата на кукления те-
атър у нас.

Изразните средства на 
кукления театър са без-
крайни. Куклата може да 
„онагледи“ всичко – мисъл, 
чувство, метафора… Може 
да разкаже и най-обикно-
вената история по необик-
новен начин – чрез неочак-
вана образност. Точно това 
е богатството, което прави 
кукления театър любопитен 
и за малки, и за големи.

- Кукленият театър 
обогатява децата и по-
мага за сформирането 
на техните възприятия 
за света. С какво дет-
ският свят помага на те-
атъра?

- Театърът е лупа. Той 
се фокусира върху най-

същественото от живота 
ни. Винаги е актуален, за-
щото е най-живото изку-
ство. Случва се тук и сега. 
В следващия момент той 
вече е друг, защото све-
тът е друг, зрителят е друг. 
А нашият основен зрител 
е детето.

Но детето днес е различ-
но; ритъмът, в който живее 
е различен; светът му е 
различен. И да бъде театъ-
рът част от неговия свят, от 
интересите му, той трябва и 
да го следва, и да го води. 
Трудно се прави такъв теа-
тър. Но е прекрасно, кога-
то намерим верния път към 
съвременното дете. Когато 
„заговорим на един език“ и 
сме „на една вълна“.

- През 2020 година Ви 
се е наложило да по-
ставяте онлайн пиеса-
та “Мнимият принц” на 
сцената на Куклен теа-
тър “Теремок” в град Во-
логда. Как се осъщест-
вява работният процес 
онлайн? 

- Не бих го направила 
отново. Проектът, по кой-
то работихме този спекта-
къл, имаше краен срок за 
реализация и въпреки из-
вънредната ситуация, този 
срок не бе удължен. Няма-
ше полети до Русия и се на-
ложи да репетирам онлайн. 
Бяха ми осигурили много 
добри условия за работа – 
добра камера, за да виж-
дам сцената; голям екран, 
на който актьорите може-
ха да ме виждат добре… Но 
не е същото. Без да влизам 
в подробности, ще кажа 
само, че реалността, която 
виждах аз, бе различна от 
тази на сцената в много от-
ношения. Липсата на пряк 
контакт е много стресира-
ща. При първа възможност 
ще отида да „видя“ работа-

та си „на живо“, не през ек-
ран. Спектакълът се получи 
и се играе при голям инте-
рес, но това бе възможно 
само благодарение на из-
ключителните актьори на 
театъра. Те са много дис-
циплинирани и много все-
отдайни.

- По време на панде-
мията успяхте да зарад-
вате своите почитате-
ли с онлайн спектакли 
и възможността за ви-
деоразговор с приказен 
герой. Как се случва из-

куството, когато публи-
ката е от другата страна 
на монитора?

- Случва се друго изку-
ство – може би телевизи-
онен театър, не знам, но в 
никакъв случай това не е 
театър. Театърът има нуж-
да от своята публика. Не от 
зрители пред екрана, а от 
публика, която „диша един 
въздух“ с актьорите на сце-
ната. Съпреживяването в 
залата е на друго ниво.

- В две поредни години, 
а заслужавахте и трета-

та, постановка на ДКТ-
Бургас получава награ-
дата „Икар“. Това е мно-
го голямо признание за 
бургаския театър, за це-
лия негов творчески и 
ръководен екип. Коя е 
най-значимата награда 
за Вас? 

- Наградите са хубава 
част от цялостния процес 
на работа на един творче-
ски колектив. Те са важни 
за всички, за да открием 
къде сме в цялостната кар-
тина на развитие и тенден-

ции в кукления театър. Но 
не може да са цел. И не 
наградата определя стой-
ността на един спектакъл. 
Определя я дълголетието 
му, посланията, които носи, 
изразността му, необходи-
мостта да бъде видян от не 
само едно поколение деца. 
Това е най-значимото в на-
шето изкуство.

Фестивалът “Дни на кук-
лите” се провежда от 2014 
година насам и радва мал-
ки и големи. Миналата го-
дина са участвали 10 те-
атрални трупи от цялата 
страна. Тази година на как-
ви изненади ще се насла-
дят зрителите? 

Фестивалът „Дни на кук-
лите“ през 2020 беше по-
различен – национален, с 
участието само на българ-
ски театри и с още една 
разлика от предходните из-
дания на фестивала: всич-
ки участници бяха от неза-
висимия сектор, т.е. про-
грамата бе съставена само 
от спектакли на частни кук-
лени театри. Това бе наши-
ят жест на съпричастност 
към колегите, които във 
време на пандемия няма-
ха никаква възможност да 
работят. 

Тази година гости на фес-
тивала ще бъдат трупите на 
петте най-големи държавни 
куклени театри – от София, 
Пловдив, Варна, Стара За-
гора и Русе, а също Общин-
ският куклен театър-Благо-
евград, театри от Русия и 
Гърция, частни театри. Ще 
има изложба „Модерни тех-

ники в кукления дизайн“, 
дискусия „Театър за бебе-
та“ и други панели, по кои-
то още работим. Зрители-
те ще имат възможност за 
7 дни да гледат 16 различ-
ни постановки.

- Журналистът и изда-
тел Румяна Емануили-
ду подготвя летопис на 
Държавния куклен те-
атър в Бургас, който се 
очаква да бъде отпеча-
тан през 2022 г. Как по-
срещнахте идеята?

- Всеки уважаващ себе 
си театър трябва да има 
своя летопис. А Румяна 
Емануилиду е автор, кого-
то аз изключително ценя. 
Бих казала, че тя е летопи-
сецът на „творческия Бур-
гас“. Нейните книги от по-
редицата „Лица“, задълбо-
ченото й изследване „Теа-
търът АБ“ , книгите за ре-
жисьорката Юлия Огняно-
ва и за много още творче-
ски личности съхраняват в  
паметта на Бургас имена и 
събития, които го опреде-
лят като Град на духа.

Вярвам, че точно тя е ав-
торът и издателят, на кого-
то мога да поверя тази от-
говорна задача – да раз-
каже приказката за на-
шия театър, с отношение и 
със сърце.
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Събеседник

Театърът има нужда от публика, която 
„диша един въздух“ с актьорите на сцената

Най-големите театрални трупи 
на България ще участват  

в Дни на куклите тази година

Христина Арсенова -  
директор на ДКТ-Бургас:



Дона МИТЕВА

Зодия Рак, определящ се-
бе си като интроверт и болен 
мечтател – разделящ време-
то си между страстта на ри-
суването и адреналина да се 
състезаваш с лада - това е 
Николай Николов. Самоук 
художник и състезател, 
участващ в аматьорски пи-
стов шампионат. Еднакво от-
даден и на двете си хобита. 
Мечтае да кара рали и да на-
прави самостоятелна излож-
ба.

Николай Николов е сред 
онези уникални хора, за кои-
то благодариш на Съдбата, 
че те е срещнала с него. Не-
натрапчиво последователен 
в разказа си, тих и премерен 
в емоциите, без излишни 
хвалби, с едно особено пла-
мъче в очите, роденият в Еле-
на, вече бургазлия, говори за 
двете си занимания извън 
професията, които му доста-
вят наслада, така че запле-
нява слушателите.

„В рода ми няма нито един 
човек, който да се занимава 
с изкуство. Аз самият съм 
завършил военното училище 
във Велико Търново. По сте-
чение на обстоятелствата за-
почнах да си правя различни 
скици още в края на деветде-
сетте години на миналия век. 
Просто някакъв импулс се 
събуди в мен. През 2015 по-
край другата ми страст – ле-
ките автомобили „Лада“ се 
запознах с художника Йор-
дан Йорданов от Нови пазар. 
Изпратих му някои от моите 
скици да ги види и той започ-
на да ми поставя определени 
задачи, които ставаха все 
по-трудни. Вдъхна ми увере-
ност, че се справям“, разказ-
ва за това как е започнал да 
рисува Николай.

Интересното е, че рисун-
ките, които Йорданов е ви-
дял, датират от 1999 г. Само-
укият художник рисува пре-
димно през нощта и в почив-
ните дни, а през работните 
дни е държавен служител. 
Той е благодарен и на мест-
ните художници Добрин Въ-
тев и Ангелина Ангелова, ко-
ито му помагат и дават ценни 
съвети.

„Посещавах курса на Анге-
лина Ангелова, тя ми даде 
основата. За мен бе много 
важно и одобрението на До-
брин Вътев и неговото поощ-
рение да рисувам“, казва 
Николов. 

Неговата сила са моливът, 
въгленът и сухият пастел. 
Признава, че е пробвал и ак-
варел, но не му доставя тако-
ва голямо удоволствие като 
другите техники. Така идва и 
първото участие в изложба, 
което е с картини от стария 
Бургас. 

Сега Николай Николов 
участва в почти всички град-
ски изложби, посветени на 
празника на града или на 24 
май. Дори в момента в по-
следната изложба за праз-
ника на светите братя Кирил 
и Методий неговата картина 
„Пъстроцветно“ може да се 
види в галерията на ул. „Алек-
сандровска“.

Поставил си е за цел да 

стане и член на Дружеството 
на художниците в Бургас. 

“В резултат на любовта ми 
към Италия и с помощта на 
приятели от Милано, през 
2017 и 2018 г. бях допуснат и 
взех участие в две изложби в 
града, а от края на 2017 г. 
съм член на Асоциацията на 
артистите в Милано - Call to 
Arts”, споделя Николай. Той 
изразява своята благодар-
ност към Зоя Илиева и два-
мата милански художници 
Гуидо Рокка и съпругата му 
Моника Маркова, които да-
ват нов хоризонт на творби-
те му. 

Негови рисунки и картини 
се намират на различни сте-
ни в различни държави като 
Канада, Италия и др., при-
знава художникът – люби-
тел.

Докато разговаряме, по-
казва и част от работите си, 
които специално бе донесъл 
на срещата ни, за да ги видя. 
Почувствах се специална – 
допусната в един творчески 
свят на сутрините. Докато 
разглеждам работите, Нико-
лай признава: „Вече се будя 

в 3.30 без будилник. 
Ставам, правя си ка-
фе, пускам си музи-
ка и започвам да ри-
сувам. Това са мои-
те сутрини. Потъвам 
в един друг свят“.

Насочвам го към 
другата му страст – 
автомобилите „Лада“. Корен-
но противоположна тръпка – 
шум на мотори, свистене на 
гуми, трасе, което трябва да 
усетиш с цялото си тяло…

„Ладата е детската ми меч-
та, спомен, тръпка. Семей-
ството ми имаше през годи-
ните няколко лади. Призна-
вам си, че съм правел кръг-
чета с тях и далеч преди да 
съм се сдобил с шофьорска 
книжка. Имам спомен от ра-
ли „Златни пясъци“, което 
навремето минаваше през 
Елена, и баба и дядо ме во-
деха да го гледам. Оттогава е 
и мечтата ми да стана авто-
мобилен състезател“, раз-
казва Николай.

Съдбата го среща със  
Стоян Апостолов, от когото 

взема и автограф, а през пе-
риода 2003 – 2007 година ста-
ва и механик от екипа му. Хо-
ди по всички състезания. 

Преди 3-4 години решава 
да се впусне и в приключени-
ето на пистата, като затова и 
си досглобява лада, с помо-
щта на брата на известния 
бургаски журналист Ясен Да-
раков – Стилиян Дараков, 
който е състезател. Помага 
му и друг механик - Кирил 
Грудев. Рамо получава и от 
Радко Петров, организатор 
на състезанието „Писта – 
Бургас“. Помощ има и от със-
тезателя Слави Рупчев.

„Тези хора ми помогнаха 
да си осъществя мечтата. 
Безкрайно съм им благода-
рен“, казва Николай Нико-
лов.

Участието му в аматьорски 

пистови шампионати започ-
ва да му носи и класации. 
Има купи за трето и второ 
място.

Сега, на 26-27 юни ще 
участва в състезанието, кое-
то ще се проведе на писта 
„Калояново“, край Пловдив. 
Там той ще е със своята „Ла-
да 2112“, а организаторите го 
чакат с нетърпение, защото е 
един от малкото, които вър-
тят гуми с руска машина.

Николай не само се състе-
зава с автомобил „Лада“, той 
по принцип кара тази марка 
автомобили. Сменил е вече 
7-8. Част е и от „Лада клуб – 
България“, който наброява 
над 500 членове от различни 
населени места. Правят вся-

ка година сбирки в различни 
точки на страната, но най-
често се събират на Бузлу-
джа.

„Вчера, приближавайки се 
на паркинга към моята лада, 
гледам някакъв човек я ог-
лежда. Стреснах го без да 
искам, като му обясних, че 
не се продава. А той заин-
тригуван ме пита дали наис-
тина това е „Лада“. Потвърж-
давам му“, разказва послед-
ната случка около любимото 
возило Николай, допълвай-
ки, че е свикнал да проявя-
ват интерес към руската ма-
шина много хора. За нея каз-
ва, че се поддържа лесно, 
защото има резервни части, 
комфортен автомобил е и не 
струва много скъпо.

Провокирам Николай, кое 
от двете хобита е на първо 
място: „Ако ме питате от кое 
бих се отказал – ами от нито 
едно от двете. Те някак си се 
балансират и допълват. До-
като съм в състезание, ме 
тресе адреналинът, там тръп-
ката е огромна, свръхемо-
ция. Пред белия лист се ус-
покоявам от тази емоция. От-
давам се на мисълта за по-
редната работа – портрет 
или любимо място. Потъвам 
в един друг свят“.

Дава си сметка, че от две-
те хобита страдат близките 
му. „Искам да благодаря на 
жената до мен – Дина, и на 
дъщеря ми Михаела. Със си-
гурност много ги ощетявам, 
отдавайки се на хобитата си, 
но те ме разбират и ме под-
крепят“, казва Николай.

А Дина обяснява, че го 
придружава почти на всички 
състезания и докато той е на 
пистата, нейното сърце е в 
гърлото от притеснение и 
емоция.

Българинът е свикнал да 
казва, че две дини под една 
мишница не се носят. Явно 
всяко правило си има изклю-
чения. Такова изключение е 
и Николай Николов. 

Не говорим за прехраната, 
говорим за хобитата – него-
вите не са едно, а две. И той 
ги реализира успешно във 
времето, паралелно и упори-
то. Поставяйки си все нови 
цели, които стават реалност.

Сега на първо време стис-
каме палци за писта „Калоя-
ново“, после – чакаме са-
мостоятелна изложба в Бур-
гас.

Между страстта да рисуваш и 
адреналина да се състезаваш с лада
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ХобИ
Държавен служител 
разпуска с две хобита 



Дона МИТЕВА

Пенсионерът Христо 
Христов от бургаския 
комплекс „Меден руд-
ник“ не е доволен от пен-
сията, която получава. 
Той се чувства ощетен от 
самото начало на пенси-
онирането му, което се 
случва в края на миналия 
век.

Своята битка с институ-
циите той води оттогава, 
обвинявайки ги в куп не-
правди. Основно в това, 
че една част от годините, 
в които е работел първа 
категория труд, не са му 
признати.

В редакцията на „Чер-
номорски фар“ човекът 
пристига с една торбич-
ка, пълна с преписки. От-
говорите основно са от 
НОИ, защото до която и 
институция да е писал 
той, всички препращат 
преписката до клона на 
Националния осигурите-
лен институт в Бургас. От 
там обичайният отговор е 
една страница цитирани 
наредби, закони и т.н. и 
едно изречение, което го 
уведомява, че е изпуснал 
даден срок. Той е писал 
и до бившия омбудсман 
Мая Манолова, до пред-
седателите и зам.-пред-
седателите на Народното 
събрание, до вестници, 
телевизии, до партийни 
лидери…

„Сега изпращам писма 
до служебното правител-
ство. Ще чакам да видя 
какво ще ми отговорят и 
те. Да кажа само, че те 
не са първото правител-
ство, до което пиша. Ако 
пак няма резултат – ще 
пиша до Европейския 
парламент и до Съда за 
правата на човека“, за-
канва се възрастният 
бургазлия. А резултатът 
за него е увеличение на 
тези 460 лева, които по-

лучава в момента.
„Съжалявам, че цял жи-

вот съм допринесъл за 
доброто на държавата“, 
промърморва възрастни-
ят човек и обяснява, че 
навремето по настоява-
не на свой роднина дори 
е работил за Държавна 
сигурност.

„През 1988 година ра-
ботих като миньор към 
военно поделение със 
седалище Варна. Когато 
свърши работата по туне-
ла край село Дъскотна, 
започнаха да ни пенси-
онират. Аз отказах, исках 
да поработя още малко и 
това ми „изяде главата“. 

Колегите, които тогава се 
пенсионираха, взеха та-
вана на пенсията“, раз-
казва Христо Христов. 
Той се пенсионира след 
няколко години и пенсия-
та, която получава, е в 
размер на 124 лева, коя-
то е далеч от тавана.

Човекът води своите 
битки по всички инстан-
ции. Занимава дори МВР 
и Прокуратурата – без 
резултат, защото няма 
установени нарушения 
при направените провер-
ки.

Бургазлията споделя, 
че има съмнения за това, 
че едва ли не по роднин-

ска линия на определени 
хора им се увеличават 
пенсиите. Не иска да при-
знае факта, че просто не 
е уцелил момента, в кой-
то трябва да подаде за-
явление, за да му бъде 
индексирана пенсията, 
или пък наистина е из-
пуснал срок – прозаични 
неща, стоящи доста да-
леч от хипотезите, които 
той си е изработил. 

Когато така или иначе 
пенсията му нараства, 
той е убеден, че това се 
случва под неговия на-
тиск.

Съмненията му са за 
изгубено (скрито) УПИ, 

което той изисква от Во-
енния архив във Велико 
Търново и си набавя и 
представя. Сагата може 
да продължи още дълго и 
детайлно да бъде разказ-
вана.

Със сигурност Христо 
Христов от бургаския 
квартал “Меден рудник“ 
не е единственият въз-
растен човек, който се 
чувства ощетен и си пов-
таря мантрата „защо ра-
ботих толкова години“ – 
дали с основание, или не 
– не сме ние хората, кои-
то можем да кажем.

По-лошо е това, че на-
истина голяма част от 

възрастните хора, особе-
но тези, които живеят в 
по-малките населени 
места или онези, които 
нямат млади роднини 
около себе си, невинаги 
са достатъчно информи-
рани кога и как могат да 
получат увеличение на 
пенсиите си. Като че ли 
някъде връзката се къса, 
с такова впечатление мо-
же да остане човек. 

Според хората, които 
наблюдават процесите от 
професионална гледна 
точка обаче това не е та-
ка. Те смятат, че всичко е 
урегулирано, разбира се, 
за нашите мащаби. За-
щото българи, които са 
получавали пенсии за ра-
бота в чужбина разказ-
ват за други осигурител-
ни системи и тяхната ра-
бота. За уведомителните 
писма, които започват да 
пристигат далеч преди 
датата на пенсиониране 
и съдържат достатъчно 
количество информация, 
която да прави човека 
спокоен и да е наясно с 
всички стъпки, които се 
предприемат. Но това в 
други държави.

„Когато се индексират 
всички пенсии с акт на 
държавен орган – няма 
нужда възрастните хора 
да подават каквито и да е 
документи. Ако отделен 
човек има промяна в об-
стоятелствата, при които 
е пенсиониран – трябва 
да подаде документи, с 
които да декларира въ-
просната промяна.

От 1997 година същест-
вува електронният ре-
гистър на НОИ. Ако пре-
ди това не са набавени 
документи, указващи 
стажа, органът, опреде-
лящ пенсиите, няма 
правно основание да я 
преизчисли“, коментира 
Цена Колева, счетоводи-
тел.

Пише на служебните министри
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ОбществО
Пенсионер се жалва  
от ниска пенсия

О Б Я В А

ОбУ „Св. Св. Кирил и Методий” град Обзор 
обявява конкурс за отдаване под наем на 

260кв.м. публична общинска собственост за 
извършване на атракционна дейност детски 
комплекс - „Лунапарк“ за срок до 2 месеца и  

14 дни, за периода от 01.07.2021 г.  
до 14.09.2021 г., при следните условия:

ОбУ „СВ. СВ. КИрИЛ И МЕТОДИЙ”
гр. Обзор – 8250 тел: 0556 32032
ул. „Иван Вазов” № 1 0882525892

ЗАПОВЕД 
№ рД-10-178/28.05.2021г.

На основание чл.14, ал. 7 от ЗОС, чл.15а, 
ал. 3 от Наредба № 5 за РПУРОИ на Общин-
ски съвет и Решение №401/17.05.2021г. от 
Протокол №17/17.05.2021г. на ОС – Несебър

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публично оповестен 

конкурс за отдаване под наем на част от 
общински имот на площ от 260 /двеста и 
шестдесет/ кв. м., ситуирани по схема в 
югоизточната част от двора на ОбУ „Св. Св. 
Кирил и Методий“ за атракционна дейност – 
детски комплекс – „Лунапарк” в УПИ І – 
общ. кв. 27 по плана на гр. Обзор при граници 
съгласно приложената скица-предложение, 
със собствени на наемателя атракционни 
съоръжения при следните условия:

1. Срок на договора – до 2 месеца и 14 дни 

за периода от 01.07.2021 г. до 14.09.2021 г. 
2. До участие се допускат еднолични 

търговци и юридически лица, регистрирани 
по Търговския закон.

3. Начална конкурсна наемна цена за 
целия период 5 000 /пет хиляди/ лева с ДДС, 
платима еднократно при сключване на 
договора за наем.

4. Специфични изисквания:
- Горната дейност да се извършва с 

технически изправни атракционни 
съоръжения;

- Участниците да представят необходимите 
документи /за собственост, наем и др./, 
удостоверяващи възможност за осигуряване 
на подходящо съоръжение за извършване на 
посочената дейност.

- Спечелилият конкурса е задължен, 
съгласно приложен договор, да извършва 
ежедневен технически преглед от механик 
на съоръженията с оглед безопасността на 
ползващите атракцията.

- Участниците да представят снимка на 
съоръженията, които ще използват.

5. Критериите за оценяване са:
• К1 – Конкурсна цена – (К1уч./К1мах) х 

80
Където К1уч. е цената, предложена от 

участника, К1мах е максимално високата 
цена предложена от някой от участниците, 
умножени с тегловен коефициент 80.

• К2 – Оферта относно експлоатацията на 
имота и благоприятни за ОбУ „Св. Св. Кирил 

и Методий“ инвестиции (конкретно посочени, 
стойността им изразена в лева) – за 
подпомагане на културните и спортни 
мероприятия на училището. (К2уч./К2мах) 
х 20 – оценена в лева.

Където К2уч. е предложената инвестиция 
от участника, К2мах е предложената най-
голяма инвестиция в лева от някой от 
кандидатите, умножени с тегловен 
коефициент 20. 

• К3 – Активност на профила – Кандидатът 
да притежава опит в предлагането на 
атракционни услуги.

- До 5 /пет/ години към момента на 
подаване на офертата – 5 точки;

- До 10 /десет/ години към момента на 
подаване на офертата – 10 точки;

- До 15 /петнадесет/ години към момента 
на подаване на офертата – 15 точки;

- Над 15 /петнадесет/ години към момента 
на подаване на офертата – 20 точки;

Краен резултат за оценяване: К = К1 + К2 
+ К3

При равен брой точки се класира 
кандидатът, получил по-висока оценка по 
критерий К1.

6. Депозит за участие в конкурса – 10% от 
началната конкурсна наемна цена за целия 
период – 500 лв. / петстотин/ лева.

7. Срок за закупуване на конкурсната до-
кументация – до 16:00 часа от ОбУ „Св. Св. 
Кирил и Методий” – гр. Обзор.

7.1. На 21.06.2021 г. – за първата дата за 

провеждане на конкурса;
7.2. На 25.06.2021 г. – за втората дата за 

провеждане на конкурса.
Конкурсната документация се получава 

след заплащане на 50.00 лв. /петдесет ле-
ва/ с ДДС по сметката на ОбУ „Св. Св. Ки-
рил и Методий” – гр. Обзор в Уни Кредит 
Булбанк, 

BIC UNCRBGSF, IBAN BG 19 UNCR 7000 
310219 3067 87

8. Срок за подаване на писмени оферти – 
до 16:00 часа в ОбУ „Св. Св. Кирил и Мето-
дий” – гр. Обзор.

8.1. На 22.06.2021 г. – за първата дата за 
провеждане на конкурса;

8.2. На 28.06.2021 г. – за втората дата за 
провеждане на конкурса.

9. Дата, час и място за провеждане на кон-
курса: 

9.1. Първа дата за провеждане – 23.06.2021 
г. от 10:30 ч. в сградата на Община Несе-
бър.

9.2. Втора дата за провеждане – 29.06.2021 
г. от 10:30 ч. в сградата на Община Несебър, 
ако в посочения срок по т. 8. 1. – 22.06.2021 
г. е постъпило само едно предложение от 
кандидат, или подадените предложения 
не отговарят на предварително поставе-
ните условия.

Димитрина Димитрова
Директор на ОбУ „Св. Св. Кирил и Мето-

дий”, гр. Обзор



Георги РУСИНОВ

Бургаският футболен клуб 
„Свети Никола“ постигна най-
големия си успех в 10-годиш-
ната си история. Отборът на 
полицията, както са известни 
бургазлии, спечели първен-
ството в „А“ Окръжна футбол-
на група. Така те отиват за 
пръв път и на бараж за кла-
сиране в Югоизточна Трета 
лига. 

Тази неделя бургазлии ще 
играят срещу „Левски“ (Кру-
мовград) в Първомай. Ако по-
бедят, футболистите на „Све-
ти Никола“ ще са единият от 
трите нови отбора в третия 
футболен ешелон. Другият 

бараж е между тимовете на 
„Асеновец-2005“ (Асеновград) 
и „Палас“ (Рудозем). Загуби-
лите отбори от двата мача 
пък ще се изправят един сре-
щу друг, за да определят тре-
тия отбор, който ще се кла-
сира едно ниво нагоре в бъл-
гарския футбол.

Дали обаче могат да си 
позволят класиране в Трета 
лига. Това попитахме пред-
седателя на УС на „Свети Ни-
кола“ Павлин Ковачев.

„Отиваме и играем, пък 
каквото стане. Влизане в тре-
тия ешелон обаче означава 
по-сериозно финансиране, а 
ние такова нямаме. Поне 
200 000 лева ни трябват, а при 

нас дори играчите игра-
ят без пари. Това са пъ-
тувания – към Пловдив, 
към Смолян, играе се в 
цяла Югоизточна Бъл-
гария. Другото, което е 
- ние плащаме наем за 
стадиона в Поморие. 
Това са минимум 3000 
лева. Ще търсим начин 
за финансиране, но ня-
ма много време“, обяс-
ни той пред наш репор-
тер.

Не един и два отбора 
са били в обувките на 
„Свети Никола“ – да 
стигнат дори до класи-
ране, но да се откажат, 
поради липса на финан-

сови средства. 
Извън страстите около 

евентуалното участие на клу-
ба в Трета лига, председате-
лят на „Свети Никола“ заяви, 
че след такъв сезон може да 
има само суперлативи за от-
бора.

„Някой ме пита тези дни да 
изредя топ 3 от футболистите 
ни през сезона. Няма топ 3, 
ако има топ 13, по-мога да ги 
изброя. Всичките момчета се 
представиха чудесно. Играха 

на максимум през целия 
сезон, абсолютно съ-
вестно се държаха. От 
2011-а имаме отбор. Та-
къв колектив досега, ос-
вен от първоначалния, 
съм нямал. Втори сезон 
аз самият съм без ни-
какво притеснение. Чу-
десни са. Приятели на 
терена и приятели извън 
него“, посочи Ковачев.

Важно според него е 
да се знае, че в послед-
ните 10-11 години те са 
единственият клуб, кой-
то е станал шампион в 
„А“ Окръжна футболна 
група, без нито един от 
играчите им да е взи-
мал каквито и да е па-
ри. 

„Най-тежкият ни мач 
беше срещу „Зайчар“ 
тази година. Една от 
двете ни загуби през 
сезона е именно срещу 

тях. Другата беше срещу Ца-
рево. От там нататък само 
победи. Иначе „Камено“ ка-
то футболни качества бяха 
основният ни претендент то-
зи сезон. „Вихър“ (Айтос) съ-
що бяха корав съперник. Ние 
цял сезон с нито един отбор 
не сме правили договорки и 
играхме честно. Същото не 
може да се каже за един друг 
отбор. Те си знаят кои са“, 
каза още председателят.

Миналата събота е била повече от успеш-
на за ОФК „Карнобат“ за инициирана кау-
за от социален характер.

Ръководство, футболисти, фенове и при-
влечени от каузата граждани събраха над 
7000 лева за лечението на Николай Коми-
тов, бивш местен футболист.

По време на последната домакинска сре-
ща на стадиона бе поставена кутия за на-
биране на средства, в която след края на 
мача стана ясно, че са попаднали 2987 лв. 
Отделно в банковата сметка на отбора са 
постъпили още над 3000 лв., което е един 

прекрасен резултат, вследствие на органи-
зация за сравнително кратък период от вре-
ме.

Преди началото на последната шампио-
натна среща от сезон 2020/2021 с „Черно-
морец 1919“ (Бургас) (1:4), футболистите 
на двата отбора и съдиите позираха с транс-
парант в подкрепа на местното момче, во-
дещо борба с неприятно заболяване, за чи-
ето лечение в Турция са нужни средства.

Текстът гласеше: „С теб сме, Комита“, а 
окуражаващите аплодисменти на присъст-
ващите на стадиона не бяха спестени.

В Карнобат събраха над  
7000 лева за местна легенда

Бургаският „свети Никола“ 
отива На Бараж за трета лига
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„Черноморски фар“

Ватерполният „Черномо-
рец“ класира четвърти свой 
тим от мъжкото направле-
ние в Топ 4 на България! 
Пореден успех за бургаска-
та водна топка постигнаха 
юношите до 17 г., които ще 
спорят за медалите от дър-
жавното първенство в сво-

ята възрастова категория.
По-рано място в Супер-

финал извоюваха отборите 
– мъже, юношите до 19 г. и 
момчета до 15 г. – постиже-
ние, с което бургаският 
клуб трябва да се гордее.

Така и през настоящия 
сезон ватерполният „Чер-
номорец“ ще е единствени-
ят клуб от страната, който 

ще се намеси в разпреде-
лението на медалите от дър-
жавните първенства в тол-
кова много различни въз-
расти. За отличията играят 
и съставите при дамите.

В мачовете от финалната 
шестица, които се играха 
на басейн „Флора“, дома-
кините от „Черноморец“ по-
стигнаха четири победи. В 
първата среща момчетата 
на треньора Петър Йонов 
победиха „Аква Спорт“ с 
16:9, „Черно море“ - с 10:6, 
„Ботев 2000“ - с 18:6 и съ-
гражданите си от „Нептун“ 
със 17:4. Единствено бур-
газлии отстъпиха в оспор-
ван мач пред „КПС Варна“ 
с 5:7, а с актив от 12 точки 
заеха втора позиция в шес-
тицата.

Суперфиналът ще се про-
веде на 10 и 11 юли във Ва-
рна, където „Черноморец“ 
ще се нуждае от най-ва-
жния играч в отбора си – 
публиката. Подкрепата на 
родители и приятели извън 
дома ще е изключителна 
помощ за ватерполистите 
ни.

За съжаление, отборът на 
„Нептун“ остана извън фи-

налната четворка.
За разпределението на 

медалите при U17 ще спо-
рят: „КПС Варна“, „Черно-
морец“, „Черно море“ и 
„Ботев 2000“ (Враца). По ре-
гламент отборите ще игра-
ят всеки срещу всеки, а ре-
зултатите от финалния тур-
нир в Бургас няма да се за-
читат.

Резултати: Черноморец – 
Аква Спорт 16:9, Нептун – 
КПС Варна 3:10, Черно мо-
ре – Ботев 2000 12:12, Чер-
но море – Аква Спорт 17:12, 
КПС Варна – Черноморец 
7:5, Ботев 2000 – Нептун 
12:10, Черно море – Черно-
морец 6:10, Аква Спорт – 
Нептун 17:12, Ботев 2000 – 
КПС Варна 7:17, Аква 
Спорт – КПС Варна 9:14, 
Черноморец – Ботев 2000 
18:6, Нептун – Черно море 
9:12, Аква Спорт – Ботев 
2000 15:19, КПС Варна – 
Черно море 14:9, Черномо-
рец – Нептун 17:4.

Класиране: 1. КПС Варна 
– 15 т.; 2. Черноморец – 12 
т.; 3. Черно море – 7 т.; 4. 
Ботев 2000 – 7 т.; 5. Аква 
Спорт – 3 т.; 6. Нептун – 0 
точки.

Още един отбор на „Черноморец“ 
се класира на Суперфинал

„Черноморски фар“

Капитанът на женски фут-
болен клуб „Бургас“ Йоана 
Станкова е с повиквателна 
за националния отбор на Бъл-
гария за девойки до 19-годиш-
на възраст. Това е новото го-
лямо признание за златното 
момиче на Бургас във футбо-
ла.

„Предстоят й международ-
ни футболни срещи, с които 
се надяваме да прослави 
Бургас и България! Успех и 
нека силата бъде с нея!“, съ-
общават от ЖФК „Бургас“.

Кметът Димитър Николов 
също поздрави Йоана за ус-
пеха й.

„Вече й предстоят между-
народни футболни срещи, с 
които се надяваме да прос-
лави Бургас и България! Ус-
пех и поздравления, Йоана 
Станкова! Ти доказа, че ко-
гато следваш мечтите си, те 
се сбъдват!“, каза кметът Ни-
колов.

Това е поредният успех за 
Йоана Станкова по пътя към 
мечтите й. Само преди дни тя 
бе наградена с приз за „Най-
добър играч“ от организато-
рите на турнира „Олимпия“ – 
Шумен.

През последните години 
бургаският тим не спира да 
печели състезания и да носи 
спортна слава на града.

ВОДНа ТОПКа

златно морско 
момиче във футбола 

с повиквателна за 
националния

24 отбора от 8 държави 
ще спорят за купата на бла-
готворителния полицейски 
турнир „За деца на почина-
ли служители от системата 
на МВР“ от област Бургас. 
Той ще се проведе на 4 и 5 
юни, петък и събота на спор-
тен комплекс „Славейков“. 
Организатор е СФК „Свети 
Никола“ с подкрепата на 
Община Бургас.

От година на година попу-
лярността на този турнир 
нараства. Доказателство за 

това, е че за първи път ще 
участват представители от 
8 държави - Македония, 
Сърбия, Турция, Босна и 
Херцеговина, Черна гора, 
Румъния - 2 отбора, Полша 
- 2 отбора и България. Ос-
вен отбори от служители на 
МВР от Бургаския регион, 
ще пристигнат и участници 
от Видин.

24-те тима ще бъдат раз-
пределени в 8 групи по 3. 
Всички мачове от групова-
та фаза ще се играят в пе-

тък. Началото е в 9:00 часа. 
Срещите са от 2 полувреме-
на по 15 минути. Отборите 
са от по петима полеви фут-
болисти и един вратар. Пър-
венците в групите продъл-
жават на четвъртфиналите. 
Те са насрочени за събота, 
а началото е в 10:00 часа. 
След това са полуфинали-
те. 

Финалният двубой ще за-
почне около 13:30 часа. Вед-
нага след него е церемони-
ята по награждаване. 

Организаторите са под-
готвили купи, флагчета и 
поздравителни писма. На 
търг ще се разиграе карти-
на, като парите също ще се 
добавят към събраната су-
ма. 

„Тя ще бъде разпределе-
на между децата на почина-
ли служители от системата 
на МВР от област Бургас, 
които нямат навършени 18 
години“, обяви председате-
лят на СФК „Свети Никола“ 
Павлин Ковачев.

24 състава от 8 държави идват за 
благотворителен турнир в Бургас

Тимът на полицията спечели 
първенството в „А“ Окръжна група
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06:00 - Сутрешен блок
09:00 - По света и у нас
09:15 - Култура.БГ
10:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл
11:15 - Бързо, лесно, вкусно /п/
11:45 - Телепазарен прозорец
12:00 - По света и у нас
12:30 - Референдум /п/
13:30 - Живот на граница документален филм 
/България, 2015г./, режисьор Пепа Коши-
шка-Зяпкова
14:00 - Малки истории
14:15 - Телепазарен прозорец
14:30 - Приключенията на горските мечоци 
анимационен филм
14:45 - Капри тв филм /67 еп./
15:40 - Телепазарен прозорец
16:00 - По света и у нас
16:10 - Новини на турски език
16:30 - Бързо, лесно, вкусно
17:00 - БНТ на 60 /п/
18:00 - По света и у нас
18:20 - Още от деня
19:00 - Потомци на слънцето тв филм /5 еп./
20:00 - По света и у нас
20:45 - Спортни новини
21:00 - Бизнес.БГ
21:30 - Джинс
22:00 - БНТ на 60
23:00 - По света и у нас
23:30 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 еп./(12)
00:15 - Култура.БГ /п/
01:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл/п/
02:15 - Потомци на слънцето тв филм /5 
еп./п/
03:25 - Капри тв филм /67 еп./п/
04:15 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 
еп./п/(12)
05:00 - Още от деня
05:40 - Телепазарен прозорец

06:00 - "Трансформърс: Рескю Ботс" 
- анимация, с.3 еп.8
06:30 - "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ Антон Хе-
кимян
09:30 - "Преди обед" - токшоу с во-
дещи Десислава Стоянова и Алек-
сандър Кадиев
12:00 - bTV Новините - обедна еми-
сия
12:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
13:30 - Премиера: "Втори шанс" - 
с.2 еп.19
15:00 - Премиера: "Шест сестри" - 
с.6 еп.49
16:00 - "Едно голямо семейство" 
- еп.7
17:00 - bTV Новините
17:25 - "Лице в лице" - публици-
стично предаване с водещ Цветан-
ка Ризова
18:00 - Премиера: "Опасни улици" - 
с.13 еп.98
19:00 - bTV Новините - централ-
на емисия
20:00 - Премиера: "Сълзи от Рая" 
- еп.93
21:00 - "Фермата: Нов свят" - ри-
алити, с.5
22:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
23:00 - bTV Новините - късна емисия
23:30 - "Луцифер" - с.2 еп.16
00:30 - "Стрелата" - с.2 еп.8
01:30 - "Домашен арест" - с.2 еп.16
02:00 - bTV Новините /п./
02:30 - "Преди обед" /п./
04:40 - "Опасни улици" /п./ 
05:30 - "Лице в лице" /п./

06:20 - "Здравей, България" 
09:30 - "На кафе" - предаване
12:00 - Новините на NOVA
12:30 - "Моят живот" - с. 3
13:30 - "Остани с мен" (премиера) 
15:00 - "Прости ми" (премиера) 
16:00 - Новините на NOVA
16:10 - "Плюс - Минус" - публици-
стично предаване, на живо
17:00 - "Намери ме" (премиера) 
17:55 - "Теглене на Лото 5 от 35 - 
"Златната топка"
18:00 - "Семейни войни" (премиера) - 
телевизионна игра
19:00 - Новините на NOVA - централ-
на емисия
20:00 - "Откраднат живот: Кръвни 
връзки" (премиера) - с. 8
21:00 - "Игри на волята: България" 
(премиера) - риалити
22:00 - "Пътят на честта" (премиера) 

23:00 - Новините на NOVA
23:30 - "Добрата съпруга" - с. 2
00:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6
01:30 - "Завинаги свързани" 
02:30 - "Слънце и луна" 
04:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6 /п/
05:20 - "Добрата съпруга" - с. 2 /п/

06:30 - Шпионката на Коко - Скри-
та камера
06:59 - Делници - с Николай Колев

10:30 - EuroTV Shop
11:00 - Кардиограма - с проф. Д-р 
Надка Бояджиева
12:00 - Психологически портрет - с 
Рени Анастасова
13:00 - Новини
13:15 - Заедно българи - с Алексан-
дър Томов
14:15 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
15:15 - Новини
15:30 - EuroTV Shop
16:00 - Делници - с Николай Колев
19:30 - Новини
20:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич
22:00 - България на живо - с Иво 
Божков
23:00 - Новини
23:30 - Шесто чувство
01:30 - Телепазарен прозорец
02:00 - EuroTV Shop
03:30 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
04:30 - Темида - цената на истината - 
с Нина-Никол Хамилтън
05:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич

06:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6 /п/
07:00 - "Инспектор Джордж Джент-
ли" - с. 6
08:50 - "Ангел на Коледа" - романтичен 
филм с уч. на Дженифър Финигън, Джо-
натан Скарфи, Холи Робинсън Пийт, Та-
мо Пеникет и др.
11:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6
12:00 - "Кралицата девственица" - истори-
ческа драма с уч. на Ан-Мари Дъф, Тара 
Фицджералд, Сиена Гилори, Иън Харт, Том 
Харди, Декстър Флетчър и др., II част
14:10 - "Следващото карате хлапe" - екшън 
с уч. на Пат Морита, Хилари Суонк, Май-
къл Айрънсайд, Констанс Тоуърс и др. /п/
16:30 - "Съкровището: Книгата на тайни-
те" - приключенски екшън с уч. на Никъ-
лъс Кейдж, Даян Крюгер, Джъстин Барта, 
Джон Войт, Хелън Мирън и др. /п/
19:00 - "София - Ден и Нощ" - риали-
ти сериал
20:00 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7
21:00 - "Железният човек 2" - екшън-фан-
тастика с уч. на Робърт Дауни-мл., Ми-
ки Рурк, Скарлет Йохансон, Гуинет Пол-
троу, Дон Чийдъл, Сам Рокуел, Самюел Л. 
Джаксън, Пол Бетани и др.
23:30 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7 /п/

05:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мла-
дежи до 23 години
07:00 - Куриози
07:25 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, втори ден
09:25 - Снукър: Шампионат на Китай, 
трети ден, директно
14:25 - Топ 5
14:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, жени
15:00 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мъ-
же, директно
18:05 - Топ 5
18:10 - Куриози
18:30 - Конен спорт: Световно пър-
венство за младежи в Белгия
19:30 - Мотоциклетизъм: 24 часа на 
Бол д'Ор, обзор
20:00 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, трети ден
21:00 - Новини
21:05 - Волейбол: Европейско пър-
венство за мъже, четвъртфина-

ли, обзор

06:00 - "Гаражът на Джей Лено" - ри-
алити, с. 2
06:50 - "Уокър - тексаският рейнджър" 
- с. 3 /п/
07:50 - "Черният списък" - с. 4 /п/
09:10 - "Да се посмеем"
10:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1 /п/
11:00 - "В.И.П" - с. 4
12:00 - "Хавай 5-0" - с. 6 /п/
13:00 - "Уокър - тексаският рейн-
джър"- с. 3
14:00 - "Черният списък" - с. 4
15:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1
16:00 - "Женени с деца" - с. 2, 2 еп.а
17:00 - "Американска нинджа 2" - екшън с 
уч. на Майкъл Дудикоф, Стив Джеймс, Ла-
ри Поиндекстър, Гари Конуей и др. /п/
19:00 - "Игри на волята: България" - ри-
алити /п/
20:00 - "Военни престъпления: Лос Ан-
джелис" - с. 4
21:00 - "Хавай 5-0" - с. 6
22:00 - "Герой" - екшън с уч. на Джет Ли, 
Тони Лунг Чу-Уай, Маги Чунг Ман-Юк, Жан 
Зъи, Чен Дао Минг, Дони Йен и др.
00:00 - "Военни престъпления: Лос Андже-
лис" - с. 4 /п/
01:00 - Еротичен телепазар
03:00 - "Национална лотария" /п/

СПРАВОЧНИК

СРЯДА
Температура: 16/20°C
Облачно, кратък дъжд
Вероятност за валежи: 71%
Вероятност за буря: 0%
Облачност: 59%

ЧЕТВЪРТЪК
Температура: 15/23°C
Променлива облачност
Вероятност за валежи: 37%
Вероятност за буря: 3%
Облачност: 44%
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ОБЯВА
от Стефан Стефанов Иванов 

от гр.Сунгурларе,община Сунгурларе

На основание чл.4,ал.2 от Наредбата за условията и реда за из-
вършване на Оценка за въздействие върху околната среда /ОВОС/ Ви 
уведомявам за инвестиционното ми предложение- „Пристройка към 
съществуваща жилищна сграда” , което ще се реализира в собстве-
ния ми поземлен имот УПИ ХV-313,кв.41 ПУП гр.Сунгурларе..

Всички,които желаят да изразят мнения и становища относно ре-
ализирането на горепосоченото инвестиционно предложение могат 
да го направят писмено в Община Сунгурларе или в РИОСВ гр.Бургас 
с адрес 8000 гр.Бургас,ж.к.“Лазур“,ул.“Перущица“ №67,ет.3

ОБЯВА

Салватор Жак Коен уведомява за инвестиционно предложение: 
"Изграждане на многофамилна жилищна сграда в УПИ VII, кв.35 
по плана на с. Равда, общ. Несебър, ПИ 61056.501.660 по КККР с. 
Равда, общ. Несебър, обл. Бургас".

ОБЯВА

Иван Владимиров, Елена Владимирова и Димитринка 
Владимирова уведомяват за инвестиционно предложение: 
"Преустройство на „Кафе Еспресо и компютърен клуб“ в „Кафе 
Еспресо и магазин за кафе с цех за кафе и изложбена част(шоурум)“, 
намиращ се в Многофамилна жилищна сграда в УПИ I-811, кв.60 
по плана на ж.к. Меден Рудник, зона "Г" на адрес ул."Черни Връх" 
№39-А гр. Бургас, ПИ 07079.655.101 по КК на гр.Бургас".

З А П О В Е Д
№ РД-09-600/01.06.2021г.

гр. Камено

С моя Заповед № РД-09-558/18.05.2021г. е от-
крито административно производство за  провеж-
дане на публичен търг с тайно наддаване,  за про-
дажба на недвижими имоти – частна общинска 
собственост, както следва: ПИ с идентификатор 
80916.50.55, в местността „Свети Георги“, по 
кадастрална карта и кадастрални регистри на 
с. Черни връх, общ. Камено, обл. Бургас, цели-
ят с площ 477 477 кв.м., с начин на трайно полз-
ване „Неизползвана нива (угар, орница)“; АЧОС 
№ 1 985/04.04.2019 г.

Търгът е открит на основание решение на Об-
щински съвет – Камено, по т. 20 от проведеното 
на 15.04.221 г.  заседание (Протокол 
№18/15.04.2021 г.), прието по докладна записка 
с вх. №61-01-71/02.04.2021 г. на Кмета на Об-
щина Камено.

В хода на производството е установена същест-
вена грешка, а именно: По т.V - Условия за пла-
щане на цената и депозита е посочена непра-

вилна сметка за извършването на плащания-
та.    

От изложеното се налага извод, че предвид 
грешката е допуснато съществено нарушение на 
административното производство, водещо до не-
възможност и/или възпрепятстване на желаещи-
те за подаване на документацията за участие в 
търга.

Съгласно разпоредбите чл.79, ал.2, т.5 от На-
редба за  реда за придобиване, управление и раз-
пореждане с общинско имущество „Кметът на 
общината прекратява тръжната или конкурс-
ната процедура с мотивирана заповед, кога-
то... При установени нарушения при открива-
нето и провеждането на търг или конкурс, ко-
ито не могат да бъдат отстранени“. Считам, 
че в конкретния случай приложение намира ци-
тираната правна уредба.

Предвид изложеното и на основание чл.44, ал.1, 
т.1 и ал.2 от Закона за местното самоуправление 
и местната администрация, във връзка с чл.79, 
ал.2, т.5 от Наредба за  реда за придобиване, уп-
равление и разпореждане с общинско имуще-
ство,  

З А П О В Я Д В А М:
1. Прекратявам тръжната процедура  за про-

дажба на недвижими имоти – частна общинска 
собственост за ПИ с идентификатор 80916.50.55, 
в местността „Свети Георги“, по кадастрална 
карта и кадастрални регистри на с. Черни връх, 
общ. Камено, обл. Бургас, целият с площ 477 
477 кв.м., с начин на трайно ползване „Неиз-
ползвана нива (угар, орница)“; АЧОС № 
1 985/04.04.2019г., обявена със Заповед № РД-
09-558/18.05.2021г.

2. Да се възстанови заплатената цена за заку-
пуване на тръжната документация и се възстано-
ви внесения депозит на участниците в търга.

3. На основание чл.60, ал.1 от Административ-
нопроцесуалния кодекс допускам предварително 
изпълнение на заповедта.

Настоящата Заповед да се публикува на стра-
ницата на Общината в интернет и да се обяви на 
видно място в общинската администрация.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ      / П /       
Кмет на Община Камено 
Заповедта е обявена на таблото за обяви на 

01.06.2021 год.
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в бургас

Романтично Поморие ще бъде  
част от филма „Завръщане 2“

На 8 юни 2021 г. в Малко Търново ще 
се проведе информационен ден, посве-
тен на производството на странджан-
ски мед – част от информационната 
кампания „Даровете на природата – 
споделена визия за екологичната мре-
жа Натура 2000 в регион Бургас“.

В събитието под наслов „Даровете 
на планината“ са поканени да се вклю-
чат собственици и ползватели на зе-
ми, представители на туристическия 
бранш, ловци и риболовци от Бурга-
ска област. Милена Ярмова, експерт 
от РИОСВ-Бургас ще представи зони-
те Натура 2000 в Странджа, режимите, 
които действат на територията на при-
родния парк и начините на опазване 
на защитените видове и местообита-
ния. Доц. Захарий Дечев от Бургаския 
университет „Проф. д-р Асен Златаров“ 
ще запознае участниците с възмож-
ностите, които запазената марка „Мед 
от Странджа“ предоставя за развити-
ето на екологичния, кулинарния и ал-
тернативния туризъм. Участниците в 
информационния ден ще научат какви 
са възможностите за европейско фи-
нансиране, а също и как хората в Ев-
ропа печелят от екологичната мрежа 
Натура 2000 в доклад от председателя 
на Институт за икономическа полити-
ка Ясен Георгиев. По време на инфор-
мационния ден участниците ще посетят 
Пчеларска ферма „Странджа“ в с. Ин-
дже войвода – иновативно предприя-

тие за производство на мед от Приро-
ден парк „Странджа“. Своя собствена 
добра практика ще представи Горското 
стопанство в с. Кости, което повишава 
доходите си, развивайки пчеларството 
като допълнителна дейност наред с до-
бива на дървесина и лова.

Бенефициент на проекта „Споделена 
визия за екологичната мрежа Натура 
2000 в регион Бургас“, в рамките на кой-
то се провежда информационната кам-
пания, е Национална асоциация „Бъл-
гарско Черноморие“. Проектът е финан-
сиран от Оперативна програма „Околна 
среда“, съфинансирана от Европейския 
фонд за регионално развитие и Кохези-
онния фонд на Европейския съюз.

Проектът цели повишаване на инфор-
мираността на местните общности в ре-
гион Бургас за екологичните, икономи-
чески и социални ползи, които мрежа-
та Натура 2000 предоставя, като по то-
зи начин осигури подкрепа за постига-
не на по-добра степен на съхраненост 
на видовете и местообитанията в за-
щитените зони в региона.

Желаещите собственици и/или полз-
ватели на земи, представители на ту-
ристическия сектор, ловци и риболо-
вци могат да участват в информаци-
онния ден след регистрация за учас-
тие на ел. поща idteam.bg@gmail.com 
или на тел. 0887 356 771. Събитието ще 
бъде открито в 9.00 ч. на 8 юни в с. Ин-
дже войвода.

Информационен ден за 
странджанския мед в 

Природен парк „Странджа“

E-TYPE и JENNY  
от ACE OF BASE идват на 

SPICE MUSIC FESTIVAL 2021
Звездите на 90-те предупреждават: „Пригответе се 

за още по-голямо парти тази година!“
Ники Илиев, режисьор Башар Рахал, актьор

„Черноморски фар“

Кеят, плажът, централната алея и ста-
рите поморийски къщи вдъхновиха режи-
сьора Ники Илиев да снима част от новия 
си филм „Завръщане 2“ в Поморие. Сним-
ките са планувани за месец юли 2021 г., а 
премиерата на филма се очаква до края 
на 2021 г.

„За продължението на филма „Завръща-
не“ – част 2, предвиждаме да заснемем 
сцени на не толкова познати, но краси-
ви места в България. Целта е да предста-
вим красотата и духа им, за да може да 
се привлекат туристи от България и чуж-
бина. Сюжетът на филма е изцяло позити-
вен, какъвто беше и този на първата част, 
което ще бъде отразено в сцените от фил-
ма, като, разбира се, ще заснемем съот-
ветните културни и исторически обекти по 
възможно най-красив и обаятелен начин“, 

сподели Ники Илиев по време на срещата 
си с кмета Иван Алексиев, на която при-
съства и продуцентът Башар Рахал.

Първата част на романтичната комедия 
предизвика фурор в кината през 2019 го-
дина и се превърна в най-гледания бъл-
гарски филм, амбициите са същото да се 
случи и със „Завръщане 2“.

Във втората част героите отново се съ-
бират, този път на морето, за да се опитат 
да помогнат на Бранимир в завършване-
то на първия пълнометражен филм на Ачо, 
в който той е главен актьор, сценарист и 

продуцент. Филмът спира снимки заради 
липса на бюджет и единственият начин да 
бъде реализиран е ако приятелите му по-
могнат с каквото могат. Тъй като никой от 
тях няма опит в киното, това води до реди-
ца комични ситуации и изненадващи вза-
имоотношения с половинките им…

В главните роли ще влязат Орлин 
Павлов, Башар Рахал, Йоана Темелко-
ва, Александър Кадиев, Бойко Кръста-
нов, Клоуи Рахал и самият Ники Илиев. 
Място на действието: Пловдив, Поморие 
и Приморско.
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